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De overhandiging vond plaats 
bij Vispaleis Hameeteman (Plein 

215 in Ouddorp) waar Arjanne 
Hameeteman de cheque in 

Bij een bedrijf dat vrije 
uitloopkippen heeft, wordt iedere 
drie maanden een bloedmonster 
genomen en gekeken of ze 
vogelgriep hebben. Op die manier 

Vogelgriep treft Eibaar: 
40.000 kippen geruimd

Cultuur  
op G-O

Cheque van 
1.000 euro 
voor Sophia 
kinder- 
ziekenhuis
Manager Peter Grinwis van Coöperatie Westvoorn 
aan de Meester Snijderweg in de buitenhaven van 
Stellendam, overhandigde namens het bestuur 
donderdagochtend een cheque van 1.000 euro voor de 
afdeling toxicologie in het Sophiakinderziekenhuis in 
Rotterdam. 
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DEN BOMMEL – Bij Eibaar is in een van de stallen met 
leghennen vogelgriep vastgesteld. Hierdoor moeten de 40.000 
kippen geruimd worden en geldt er in een straal van 1 kilometer 
een vervoersverbod voor onder andere pluimvee, eieren en 
pluimveemest. Eigenaar Sjef de Baar: “Je ziet je levenswerk 
vernietigd worden.”

Door Erwin Guijt

werd de ziekte recent bij Eibaar geconstateerd. 
Er volgende eergisteren een bezoek van de 
Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit 
(NVWA). Zij kwamen tot de conclusie dat de 
meeste kippen besmet waren en troffen nog 
levende virussen aan. Daarom heeft de NVWA 
de kippen geruimd.

De agrariër heeft elders bij Den Bommel een 
andere stal met enkele tienduizenden kippen. 
Die zijn inmiddels eveneens getest of ze zijn 
besmet met vogelgriep. Vandaag (vrijdag) komt 
daarvan de uitslag. Als alles goed is, mogen 
die blijven zitten. Zo niet, dan zullen ook die 
geruimd moeten worden. De Baar is enorm 
aangeslagen. "Het is zo onwerkelijk. ’s Ochtends 
denk je nog dat het een stal met gezonde dieren 
is, ’s avonds wordt je gebeld dat alles geruimd 
moet worden. Wat er door je heen gaat valt niet 
te beschrijven."

Peter Grinwis overhandigt de cheque aan Arjanne Hameeteman.

ontvangst nam. Zij heeft zich in het verleden actief en – ook nu nog – 
ingezet voor Sophia.

Steun is onmisbaar voor de kinderen in het kinderziekenhuis 
in Rotterdam. Vooral ook in deze coronatijd nu er minder 
bedrijfssponsoring is. Om de oorzaken van ziekten te ontdekken en 
behandelmethoden te verbeteren is het financieren van wetenschappelijk 
onderzoek van levensbelang. Ook voor initiatieven die de kwaliteit van 
het verblijf van de patiëntjes in het Sophia ten goede komen, is geld 
nodig. Daarom was de cheque van Coöperatie Westvoorn Stellendam 
zeer welkom. Elke euro wordt goed besteed.

Manager Peter Grinwis gaf aan 
dat het bedrijf (met vestigingen in 
Stellendam en Vlissingen) jaarlijks 
een gift verstrekt voor een goed 
doel, in 2019 was dat aan KiKa. De 
coöperatie verleent in de winkel en 
online kwalitatieve diensten aan de 
beroepsvisserij en daarnaast aan 
particulieren.



Zaterdag 12 december 
HERKINGEN – Zaterdagavond voor jongeren tussen 12 en 18 jaar. 
Boerderij Peuterdijk 59. Aanvang 19.30 uur. Org. JV De Landman. 
Info: https://www.facebook.com/JVdeLandman/
OUDDORP – Winterfair in aangepaste vorm. Verkoop van 
prachtige Kerststukken, versgebakken kibbeling, gerookte vis, 
nieuwe- en 2e kleding en nog meer. Doopsgezinde Gemeente 
Ouddorp, Dorpstienden 3 van 09.00-13.00 uur. Kijk op de 
website www.doopsgezindouddorp.nl voor meer informatie en 
bestelformulier kibbeling en gerookte vis.

Donderdag 31 december 
OUDDORP – Oliebollenverkoop, van 8.00 tot 11.30 uur bij de 
Dorpskerk, Weststraat 2. De opbrengst is voor de Hervormde 
Gemeente.  

Donderdag 14 januari 
SOMMELSDIJK – Cursus Geestelijke Vorming. Rehobôthkerk, 
Olympiaweg. Spreker: dr. C.P. de Boer. Thema: 75 jaar na 
Auschwitz, waar staan we en hoe gaan we verder? Aanvang 19.45 
uur. 

Dinsdag 2 februari 
DIRKSLAND – ‘Ik ben’-serie Bijbelstudies door ds. J. Nugter. ‘Ik 
ben de Goede Herder’. 20.00 uur Gebouw Van Dongen, Vlakbodem 
1. Graag i.v.m. maatregelen RIVM van te voren aanmelden via 
telefoonnummer 0187 785034 of per mail martin.selina@kpnmail.nl 

Donderdag 11 februari 
SOMMELSDIJK – Cursus Geestelijke Vorming. Rehobôthkerk, 
Olympiaweg. Spreker: ds. J.M.J. Kieviet. Thema: Was de Afscheiding 
een vergissing? Aanvang 19.45 uur. 

Dinsdag 2 maart 
DIRKSLAND – ‘Ik ben’-serie Bijbelstudies door ds. J. Nugter. ‘Ik 
ben de Opstanding en het Leven’. 20.00 uur Gebouw Van Dongen, 
Vlakbodem 1. Graag i.v.m. maatregelen RIVM van te voren 
aanmelden via telefoonnummer 0187 785034 of per mail martin.
selina@kpnmail.nl 

Donderdag 18 maart 
SOMMELSDIJK – Cursus Geestelijke Vorming. Rehobôthkerk, 
Olympiaweg. Spreker: dr. P.C. Hoek. Thema: De soevereiniteit van 
God. Aanvang 19.45 uur. 

Dinsdag 6 april 
DIRKSLAND – ‘Ik ben’-serie Bijbelstudies door ds. J. Nugter. ‘Ik 
Ben de ware Wijnstok en Mijn Vader is de Wijngaardenier’. 20.00 
uur Gebouw Van Dongen, Vlakbodem 1. Graag i.v.m. maatregelen 
RIVM van tevoren aanmelden via telefoonnummer 0187 785034 of 
per mail martin.selina@kpnmail.nl 

Donderdag 15 april 
SOMMELSDIJK – Cursus Geestelijke Vorming. Rehobôthkerk, 
Olympiaweg. Spreker: ds. W. Meijer. Thema: De val van Babylon. 
Aanvang 19.45 uur. 

Zondag 13 december 2020

Rond de 45.000 adressen ontvangen deze 
maand van de GZB een ‘zendingsbusje’ 
om te sparen voor de zending. De 
zendingsorganisatie hoopt op deze 
manier de achterblijvende inkomsten uit 
zendingsbussen op te vangen.

Met de opbrengst van de kerstactie wil de GZB ervoor 
zorgen dat ook op donkere plaatsen zoals gevangenissen 
in Albanië het Evangelie klinkt. Jezus is niet alleen naar de 
wereld gekomen voor mensen die het voor het oog goed 
voor elkaar hebben, maar juist ook voor mensen die leven 
aan de rand van de samenleving zoals gevangenen. Ook 
voor hen is er de boodschap van genade, vergeving en 
hoop.

Pastoraal werker Ilir Qelemeni helpt ex-gevangenen om 
hun leven weer op de rit te krijgen volgens de roeping 
uit Mattheüs 25: Ik was in de gevangenis en jij hebt Mij 
opgezocht.
"Ik help ex-gevangenen om te integreren na hun 

gevangenschap en de draad weer op te pakken in hun 
leven, gezin, werk of studie. Ook geef ik arme gezinnen 
van gevangenen praktische, diaconale hulp. Ik zie 
financiële, maar vooral ook geestelijke armoede. Het 
gaat om mensen, om hun waardigheid! Geregeld zie ik 
vruchten op ons werk. Mensen begrijpen beter wie God 
is en wat het betekent om christen te zijn. Er zijn veel 
vooroordelen over gevangenen en hun daden. Ik wil laten 
zien dat God mensen verandert. Ex-gevangenen gaan naar 
school, naar de kerk en willen graag aan het werk."

Veel mensen uit de achterban van de GZB zijn gewend 
om elke zondag na afloop van de dienst te geven voor 
de zending. Doordat kerkdiensten niet of maar beperkt 
konden doorgaan, is er dit jaar minder gegeven. De 
inkomsten lopen zo’n 15% achter. De GZB hoopt van 
harte dat het ‘zendingsbusje’ dat veel mensen hebben 
ontvangen dit goed zal maken. Met € 30 kan een gezin van 
een gevangene worden geholpen met een voedselpakket 
voor twee weken. Met € 350 zorgt de GZB ervoor dat een 
gevangenispastor een maand lang zijn werk kan doen. 
Geven kan ook via www.gzb.nl/kerstactiealbanie.

Kerstactie GZB voor gevangenen in Albanië
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OUDDORP – Hersteld Herv. Gem. 
woensdag 16 december 19.30 uur ds. 
A.P. Muilwijk (Bijbellezing)

OUDDORP
Herv. Gem. 9.30 uur ds. C. Doorneweerd en 18.00 
uur ds. M.A. Post – Hersteld Herv. Gem. 9.30 en 
18.30 uur ds. A.P. Muilwijk – Geref. Kerk 10.00 uur 
ds. C.W. Hoek en 18.30 uur ds. D. Westerneng – Ger. 
Gem. 9.30 en 18.30 uur ds. G. Pater – Doopsgezinde 
Gem. 9.30 uur ds. K. van Wijngaarden en 18.30 uur 
ds. W. van de Griend 

GOEDEREEDE
Herv. Gem. 10.00 uur (bed. H.A.), 14.30 uur (bed. 
H.A.) en 18.30 uur ds. H.J. van der Veen (bed. en 
dankzeg. H.A.) – Hersteld Herv. Gem. 9.30 en 18.00 
uur kand. J.W. Bonenberg

STELLENDAM
Herv. Gem. 10.00 uur ds. D. Hoolwerf (bed. H.D.) en 
17.00 uur ds. J. Brouwer – Hersteld Herv. Gem. 10.00 
uur ds. P.C. Hoek en 18.00 uur ds. J.W. Baan – Geref. 
Kerk 10.00 uur ds. K. Groenendijk en 18.30 uur ds. 
C.W. Hoek

MELISSANT
Hersteld Herv. Gem. 10.00 en 18.00 uur ds. G.T. van 
Appeldoorn – Geref. Kerk 9.30 uur commisioner 
H. van Vliet – Ger. Gem. 10.00 en 18.00 uur ds. W. 
Silfhout – Ger. Gem. in Ned. 10.00 en 18.00 uur 
leesdienst

DIRKSLAND
Herv. Gem. 10.00 uur dr. T.T.J. Pleizier en 18.00 uur 
prop. H.N. Visser – Ger. Gem. 10.00 uur (bed. H.A.) 
en 18.00 uur ds. K. Boeder – Ziekenhuis 14.30 uur 
geen dienst

HERKINGEN
Herv. Gem. 10.00 uur (bed. H.A.) en 18.00 uur ds. A. 
van Vuuren (dankzeg. H.A.) – Hersteld Herv. Gem. 
9.30 uur kand. M. Diepeveen en 18.00 uur ds. A. van 
Wijk – Ger. Gem. 10.00 uur ds. J. de Kok en 14.30 
uur ds. G. Pater

SOMMELSDIJK
Herv. Gem. 10.00 uur ds. J.J. Verhaar en 18.00 uur ds. 
M.K. de Wilde – Hersteld Herv. Gem. 9.30 uur ds. 
A. Kos, 11.15 uur (nog niet bekend) en 17.00 uur ds. 
A. Kos – Lukaskapel 10.00 uur ds. J.J. van Holten en 
14.30 uur prop. C.B. Westerink (diensten alleen voor 
bewoners Nieuw Rijsenburgh) – Exodus Gemeente 
PKN 10.00 uur ds. J. de Visser – Remonstrantse 
Gem. 10.00 uur geen dienst – Lachai-Roï Gem. 10.00 
uur samenkomsten in huisgroepen (mentor@lachai-
roi.nl)

MIDDELHARNIS 
Herv. Gem. 10.00 uur ds. W.C. Meeuse en 18.00 uur 
ds. H. Klink – Geref. Kerk 10.00 uur ds. L.J. Lingen – 
Ger. Gem. 9.30 en 18.00 uur leesdienst – Chr. Geref. 
Kerk 10.00 en 18.00 uur kand. J.C. Pronk – Geref. 
Kerk (Vrijgem.) 10.00 uur ds. Van Zwol – CGM De 
Rots, Diekhuus 10.00 uur Ph. Nun

NIEUWE-TONGE
Herv. Gem. 9.30 uur ds. D. Jongeneel en 18.00 uur ds. 
B.J. van Assen – Hersteld Herv. Gem. 9.30 uur ds. P. 
den Ouden en 18.00 uur ds. T.A. Bakker – Ger. Gem. 
10.00 uur leesdienst en 15.00 uur ds. J. de Kok 

OUDE-TONGE
Herv. Gem. 10.00 en 18.00 uur ds. M. Kreuk – Ger. 
Gem. 10.00 uur leesdienst en 15.30 uur ds. W. 
Silfhout – Evangelie Gemeente Flakkee 10.00 uur 
dhr. J. Lekkerkerk – Messiaanse Gemeente, De Bron, 
zaterdag 13.00 uur dhr. A. Nederlof

STAD a/h HARINGVLIET
Herv. Gem. 10.00 uur ds. Th.W.H. van der Heijden 
en 18.00 uur www.hervormdmiddelharnis.nl – Geref. 
Kerk 10.00 uur ds. H. Catsburg

DEN BOMMEL
Herv. Gem. 10.00 uur ds. B. de Borst en 18.00 uur dhr. 
P. Riemens – Geref. Kerk 10.00 uur dhr. J. Anninga

OOLTGENSPLAAT 
Herv. Gem. 9.30 uur (bed. H.A.) en 18.00 uur ds. G.J. 
Anker (bed. H.A.) – Hersteld Herv. Gem. 9.30 uur 
(bed. H.A.) en 15.30 uur ds. C. Gielen (dankzeg. H.A.) 
– Geref. Kerk 9.30 uur ds. W.A. Boer – Ger. Gem. 9.30 
en 18.00 uur leesdienst 

LANGSTRAAT
Herv. Gem. 10.00 uur ds. M.A. Post

Zeist

Ilir (rechts) neemt een gezin 
voor het eerst mee naar de kerk.
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Voor de tweede keer binnen een maand stond de 
gemeenteraad – populair gesteld – voor het blok om 
een collegevoorstel nog voor het eind van dit jaar 
2020 snel te moeten vaststellen. Was het in november 
het document Herstelplan voor de begroting 2021, 
nu lag er een aangepaste versie op tafel voor de 
Verordening afvalstoffenheffing Goeree-Overflakkee 
2021. Het eerste voorstel over dit onderwerp was 
recent (19 november) nog gepresenteerd. Toen met als 
uitgangspunt dat er naast een vast tarief in 2021 ook 
een variabel tarief in rekening zou worden gebracht. 

Raad akkoord  
met proefdraaien  
en testen nieuw 
afvalinzamelings-
systeem

Echter, binnen twee weken na de presentatie zou duidelijk zijn geworden 
dat aan de voorgenomen startdatum (juli 2021) van onderdelen in het 
project ‘Goed scheiden loont’ risico’s kleven. Uitstel zou bij de vorige 
versie van de verordening afvalstoffenheffing betekenen dat (een deel 
van) de variabele inkomsten wellicht niet kan worden geïnd, omdat 
het aantal keer dat restafval wordt aangeboden (nog) niet op een 
betrouwbare manier kan worden geregistreerd. Om financiële risico’s nu 
tot een minimum te beperken werd de aangepaste verordening opgesteld.

Deze verordening voorziet niet langer in een variabel tarief voor het 
tweede half jaar van 2021. Dit betekent dat de gemeente voor 2021 alleen 
een vast tarief invoert. Dat is 242 euro voor eenpersoonshuishoudens 
en 296 euro voor meerpersoonshuishoudens. Om dit alles te kunnen 
uitvoeren, moest de raad de gewijzigde verordening 2021 echter nog 
voor het eind van dit jaar vaststellen. Gebeurde dat niet, dan zou 
de verordening 2020 van kracht blijven en dat betekende een lagere 
belastingopbrengst. Met een algemene bezuinigingsopdracht van de 

raad in uitvoering was dat voor de 
gemeente financieel niet wenselijk. 
Daarom staan proefdraaien en 
testen in 2021 op het programma 
en worden pas vanaf januari 2022 
de belangrijkste spelregels in 
praktijk gebracht.   
 

Motie
Behalve het collegevoorstel was 
er ook de motie van de fracties 
Groep Jan Zwerus en Eiland van 
Vrijheid (indiener Van Alphen), 
waarin werd gesteld dat plastic 
scheiden door huishoudens niet 
meer nodig zou zijn. De raad 
kon aan de slag om richting 
besluitvorming te komen. 
Uiteindelijk werd de verordening 
met 25-3 stemmen vastgesteld 
en later sneuvelde de motie met 
dezelfde stemverhouding 3-25 
tegen. Maar voorafgaand ontspon 
zich een boeiende, felle discussie 
in de raad die met moeite binnen 
de perken was te houden. Waarom 
binnen 14 dagen een gewijzigd 
voorstel? Wethouder Markwat: 
"Ik kreeg op het laatste moment 
informatie. Ik ben daar ook 
niet gelukkig mee. Maar risico’s 
van verdere vertragingen in de 
aanbestedingsprocedure zijn te 

groot voor een andere insteek." "Het verdient geen schoonheidsprijs", 
zei Heintjes (VKGO). Met de aanpassing is het tempo van invoering van 
de maatregelen voor de burgers wellicht beter behapbaar, aldus Keijzer 
van het CDA. Algemeen werd het belang benoemd van een gedegen 
informatie en communicatie naar de inwoners, met de oproep dat goed 
scheiden loont. Het proces moet goed gemonitord worden, vond Grinwis 
van de SGP. Door de wijzigingen is er onduidelijkheid ontstaan bij de 
bevolking die nu niet weet wat er staat te gebeuren.

Spel op de wagen
Vervolgens kwam de discussie op de politieke wagen. Van der Meer 
(EVV) had namens zijn fractie informatie ingewonnen bij de AVR 
en daaruit bleek dat zij beschikken over machines die plastic van 
restafval kunnen scheiden. En er zou ruimte zijn om dit ook voor 
Goeree-Overflakkee te kunnen doen. Scheiden bij de bron was volgens 
hem dus niet nodig. "Door het afzien van plastic scheiden, worden 
de investeringen lager en dat geeft lagere heffingen voor de burger", 
bracht Zwerus in. Van der Meer deed er nog een schepje boven op 
door te stellen dat de gemeente is overgeleverd aan de RAD. Het 
Grondstoffenbeleidsplan kwam op tafel dat met het Uitvoeringsplan 
2020-2025 was vastgesteld.

Interrupties van woordvoerders volgden zich in rap tempo op. 
Verschillende partijen vonden het jammer dat de geplande invoerdatum 
in juli 2021 nu niet start. "Aanpassing van de tarieven krijgt onze steun, 
maar de verordening in zijn geheel niet", aldus Van der Meer. "Kies voor 
een loskoppeling." Zwerus probeerde het nog een keer en somde de 
gemeenten op die zijn gestopt met bronscheiding. Het mocht allemaal 
niet baten. En toch gaven meerdere fracties aan dat na scheiding 
bespreekbaar zou kunnen zijn als de evaluatie van de eerste fase in 2021 
daartoe aanleiding geeft. "Met kracht raad ik aan de motie GJZ en EVV 
niet te steunen", zei Markwat. En zo geschiedde. De verordening was al 
daarvoor vastgesteld.

Goeree-Overflakkee

Tekst en foto:
Jaap Ruizeveld

De huidige ondergrondse containers, zoals hier bij de Dorpstienden in Ouddorp.

“Willen wij duurzame verstedelijking in Oude-Tonge? 
Het antwoord is nee. Wij zijn en blijven graag een 
dorp.” Dit stelt de Dorpsraad Oude-Tonge in een 
brief aan het college bij een bezwaarschrift tegen 
het ontwerp Bestemmingsplan Nieuwe Handelskade 
Oude-Tonge. 

Dorpsraad Oude-Tonge wil geen verstedelijking 

De brief staat op de lijst Ingekomen stukken bij de raad van 10 december. 
De Dorpsraad laat weten geschrokken te zijn van de wijzigingen die zijn 
aangebracht in de oorspronkelijke plannen. Het is volgens de Dorpsraad 

allemaal behoorlijk ingrijpend 
voor het dorp en de directe 
omgeving.

Voor uitvoering van projecten in 
het nieuwe bestemmingsplan zou 
onder de inwoners geen draagvlak 
zijn. Appartementencomplexen 
van zes verdiepingen en een 
hoogte van 22 meter passen 
absoluut niet in het dorpsbeeld, 
is de algemene mening. Is het 
verstandig om in het gebied 

dat de verbinding vormt tussen het historische dorp en het sport- en 
havengebied daar juist torenhoge galerijflats in de dure en midden sector 
koop- en huursector te bouwen? Uit een onderzoek van de Dorpsraad 
bleek juist dat er behoefte is aan starterswoningen en betaalbare 
huurhuizen voor senioren. De plannen sluiten niet aan bij de vraag in 
Oude-Tonge. Ook vreest de Dorpsraad voor verstoring van de zichtlijn 
Havenkanaal en aantasting van het cultuurhistorisch element.

Duidelijk meldt de Dorpsraad dat zij niet tegen nieuwbouw is, maar het 
moet gaan om woningen die voor eigen inwoners haalbaar zijn. Dus 
betaalbare senioren- en starterswoningen, passend in de lijn en in de 
omgeving van bestaande bouw.

Oude-Tonge

Jaap Ruizeveld
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Waterschap vervangt standaard 
openbare verlichting voor led

REGIO – Het college van dijgraaf en heemraden 
van Waterschap Hollandse Delta heeft besloten 
om 880.000 euro beschikbaar te stellen voor de 
vervanging van de openbare verlichting. Er wordt 
invulling gegeven aan verdere verduurzaming 
van het waterschap door in de lantaarnpalen 
de standaard openbare verlichting te vervangen 
door ledverlichting. Het project is volgens het 
waterschap eind 2021 klaar.

Vernielingen met zwaar vuurwerk

SOMMELSDIJK – Op het speelveldje aan de 
Fazantstraat te Sommelsdijk is afgelopen 
woensdag met een vuurwerkbom veel schade 
aangericht. In verband hiermee is de politie 
van Goeree-Overflakkee op zoek naar getuigen 
die mogelijk wat gezien of gehoord hebben. Zij 
kunnen deze informatie doorgeven via 0900-8844. 

www.arensmanuitvaart.nl

0187 - 491396 
Stoofweg 24, 3253 MA  Ouddorp

Willem Grinwis, Arie-Jaap Arensman, 
Linda Hollestelle-Oosterwijk & Leendert van der Werf

Met leedwezen geven wij kennis van het overlijden van 
ons lid

Mevr. L. Kagchelland-Langeweg

in de leeftijd van 95 jaar.

Bestuur landarbeidersvereniging “Klein Grondbezit” 
te Ooltgensplaat en Achthuizen

De voorzitter,
L. Bom

De secretaris,
L. de Vos

Ooltgensplaat, 6 december 2020

Met droefheid heb ik kennisgenomen dat door de Heere 
na vele jaren vriendschap is weggenomen

Corry Meijer-Nagtegaal

Ik wens Aren en de kinderen veel sterkte toe in dit verlies.

Cor Tanis

Ouddorp, 3 december 2020

Na een langdurig ziekbed is overleden 

Nel Grinwis-Fris
weduwe van Gerard Grinwis

En dat na een jarenlange vriendschap en onze oude 
buurvrouw.

Wij wensen de kinderen, klein- en achterkleinkinderen veel 
sterkte om dit verlies te dragen.

Mevr. P. van Heest-Moerkerke
Gert en Dina Breen
Jan en Adrie Bakelaar

Ouddorp, 9 december 2020

Bedroefd om haar heengaan, maar dankbaar voor alles 
wat zij voor ons heeft betekend, geven wij u kennis dat, 
na een moeilijke laatste levensperiode, uit ons midden is 
weggenomen onze lieve en zorgzame moeder, oma en omi

Nellie Fris
weduwe van Gerard Grinwis

in de leeftijd van 80 jaar.

  Gea en Wim Kardux-Grinwis
   Arnold en Thalina
    Aaron
   Nicole en Bart
    Amos
    Jona
  
  Anneke en Jan Kurvink-Grinwis
   Peet

9 december 2020
Vliedberglaan 29, 3253 VT  Ouddorp

De rouwdienst zal gehouden worden D.V. dinsdag 
15 december om 13.00 uur in de ‘Eben-Haëzerkerk’ te 
Ouddorp. Aansluitend zal de begrafenis plaatsvinden 
omstreeks 14.30 uur op de algemene begraafplaats aan 
de Dorpsweg te Ouddorp.

De plechtigheden zijn mee te beluisteren via:
kerkdienstgemist.nl/stations/1195

Ik sla mijn ogen op naar de bergen.
Waar komt mijn hulp vandaan?
Mijn hulp komt van de Heer’,
Die hemel en aarde heeft gemaakt.

Psalm 121 vers 1 en 2

Met intens verdriet, maar dankbaar voor het vele goede 
dat hij ons heeft gegeven, stellen wij u in kennis van het 
overlijden van mijn geliefde, zorgzame man, onze lieve 
vader en bezorgde opa

Jan van der Pijl
echtgenoot van Johanna van Sint Annaland
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 Hannie
 
 Lidia en Marco

 Henk en Cora
  Joran
  Emma
 
 Leon en Petra
  Bodhi
  Chanel en Kevin

Anthonij van Weelstraat 2, 3258 AA Den Bommel

Uw schriftelijke condoleance en blijken van meeleven 
worden zeer op prijs gesteld.

De rouwdienst zal worden gehouden op maandag 
14 december om 13.00 uur in de Hervormde kerk aan de 
Voorstraat te Den Bommel. Deze is mee te kijken en mee 
te beluisteren via youtube kerk Den Bommel.

Aansluitend zal de begrafenis plaatsvinden omstreeks 
14.00 uur op de algemene begraafplaats te Den Bommel. 
Deze is te beluisteren via:
www.kerkdienstgemist.nl/stations/1836

De rouwdienst en begrafenis zullen in besloten kring 
plaatsvinden.

Wacht op de Heer,
wees dapper en vastberaden, ja, 
wacht op de Heer

Met een onbeschrijfelijk verdriet laten wij u weten dat wij 
afscheid hebben moeten nemen van onze lieve, dappere 
en zorgzame vader, 

Jan van der Pijl
 
Zijn laatste levensfase was niet makkelijk. Ondanks dat 
klaagde hij nooit. Vol dankbaarheid en trots kijken we 
terug op de kalme wijze waarop hij omging met zijn lot.  
Wat zullen we hem missen, maar hem blijven herinneren 
zoals hij voor ons was. 
 

Lidia & Marco 

9 december 2020

Winterfair Doopsgezinde 
Gemeente gaat niet door

OUDDORP - De Winterfair van de Doopsgezinde 
Gemeente die voor morgen- zaterdag 12 
december - gepland stond gaat niet door. Dit in 
verband met de aangescherpte regels van door de 
Veiligheidsregio Rijnmond.

Waterschap houdt bij maaien 
rekening met grote karekiet
DIRKSLAND - De grote karekiet voelt prima thuis in 
brede rietkragen. De vogel is daarom al jaren een vaste gast 
langs de Manezee, een kreek tussen Melissant en Dirksland. 
“Rigoureus maaien zou ten koste gaan van het leefgebied 
van deze vogel”, zegt Marja de Lange van Natuur- en 
Landschapsbescherming Goeree-Overflakkee (NLGO). De 
grote karekiet staat op de lijst van bedreigde diersoorten. 
Toch is het nodig dat het riet in en langs de kreek regelmatig 
wordt gemaaid. De strook waar het riet groeit dient namelijk 
ook als waterberging. Daarom hebben Hollandse Delta 
en NLGO samen een oplossing gezocht. Voortaan maait 
Hollandse Delta elk jaar een klein deel van het riet. Dan blijft 
de rietkraag geschikt voor wateropvang én als leefgebied voor 
de grote karekiet. Tot nu toe werd de rietkraag een keer in de 
acht jaar in zijn geheel gemaaid. Marja de Lange is blij met 
deze oplossing: “Ook de kleine karekiet, rietzanger, rietgors 
en blauwborst profiteren mee, net als de kleine zoogdieren.” 
Ze komen allemaal voor langs de Manezee.



Realistisch begroten. Beter inschatten van kosten 
en risico’s bij de start van een project. Is met deze 
overschrijding het eind nu in zicht? Wanneer komt 
er een exploitatieplan? Het is frustrerend dat pas 
lopende de werkzaamheden deze extra kosten zijn 
geconstateerd. 

Geen hogere starterslening,  
amendement haalt het niet

Groen licht na 
pittige discussie 
over aanvullend 
budget restauratie 
fort Prins Frederik

Kritische vragen en opmerkingen vanuit de raad waren donderdagavond 
gericht aan wethouder Markwat bij het collegevoorstel om het 
investeringsbudget voor de restauratie van fort Prins Frederik in 
Ooltgensplaat met 565.911 euro te verhogen. Het groene licht kwam er 
uiteindelijk, maar de discussie was af en toe flink pittig. Logisch, als het 
college zelf al constateerde in het voorstel dat de kosten van de uitvoering 
van het projectplan fors zijn. Anderzijds is het dorp Ooltgensplaat met 
de restauratie straks een belangrijke publiekstrekkende attractie rijker. 
Het opknappen van de geschutstoren is – met een vertraging in de 
oorspronkelijke planning van één jaar – nu afgerond en daarom kon aan 
de raad een concreet dekkingsvoorstel worden aangeboden gebaseerd 

De Verordening starterslening 
Goeree-Overflakkee 2020 kwam 
voor de derde keer aan de orde 
in de gemeenteraad. Was er 
eerst het collegevoorstel op 15 
oktober waarin beeldvormend 
over het voorstel werd gesproken, 
daarna volgde de oordeelfase 
op 19 november. Maar toen kon 
geen besluit worden genomen 
omdat de stemmen bij 14 – 14 
staakten. Donderdag werd het 
debat voortgezet nu weer met 
amendement van de fracties 
PvdA, CDA en VVD. De nieuwe 
verordening vervangt de versie uit 
2013. De update is nodig omdat 
er zich in de afgelopen jaren 
wijzigingen hebben voorgedaan.

In het amendement werd 

GOEREE-OVERFLAKKEE – De gemeenteraad 
moest donderdag bij het onderwerp 
Duurzaamheidsleningen over twee punten een 
besluit nemen. Al vanaf 2013 besloot de raad om 
duurzaamheidsleningen beschikbaar te stellen aan 
particuliere woningbezitters in de gemeente. Omdat 
het budget nu bijna op is, lag er het voorstel om 
enerzijds deze inzet voort te zetten en anderzijds 
een aanvullend krediet te verstrekken van 750.000 
euro. De fracties leverden unanieme support. 

Door Jaap Ruizeveld

Vanuit de raad werd door Tuk (CU) aan wethouder Both meegegeven 
dit onderwerp ook bij hypotheekverstrekkers neer te leggen. Heintjes 
(VKGO) vroeg aandacht voor doe-het-zelvers, mensen met een kleine 
portemonnee. Een duurzaamheidslening is erop gericht particuliere 
eigenaren te stimuleren om energiebesparende – en opwekkende 
maatregelen in de eigen woning te nemen. Dit is van belang richting 
een aardgasvrije gebouwde omgeving (uiterlijk 2050). De stichting 
SVn (stichting Stimuleringsfonds Volkshuisvesting Nederlandse 
gemeenten) biedt gemeenten hiervoor een financieringsinstrument 
dat is ontwikkeld in samenspraak met gemeenten en provincies. 

Klimaatkrachtig
De lening hoort bij een duurzame gemeente. Het uiteindelijk doel 
is de CO2-uitstoot en energiegebruik van particuliere woningen te 
verlagen en duurzame energieproductie te verhogen. Dit is passend 
binnen het beleid en sluit goed aan bij de participatie-aanpak rondom 
Klimaatkrachtig Goeree-Overflakkee die de komende jaren loopt. 
Bijkomend voordeel voor eigenaren is een toename in comfort, 
toegevoegde woningwaarde en betere verkoopbaarheid van de 
woning. 

op de definitieve kostenopstelling 
van de restauratie en de (externe) 
begeleiding.

Veel uitleggen
Markwat moest veel uitleggen en 
bovendien aangeven dat het fort 
nog niet klaar is. Dus er komen 
nog kosten. Wat er allemaal is 
misgegaan kon pas op het laatst 
in het restauratieproject worden 
geconstateerd. Overigens zijn de 
gedeclareerde kosten volgens hem 
rechtmatig. Eijkenduijn (PvdA) 
vond het ongepast dat het geld al 
is uitgegeven terwijl de raad het 
budgetrecht heeft. Van de zijde 
van VVD en CDA werd gevraagd 
om een heldere doorkijk naar de 
toekomst. Hoe gaan we verder? 

Heintjes (VKGO) uitte zijn zorgen hoe het project is uitbesteed. Pipping 
(CU) stelde dat de extra kosten wel extreem hoog zijn ten opzichte van 
de geraamde kosten. Hij drong aan op een nieuw overzicht van de totale 
kosten. Heeft men het wel onder controle en zijn risico’s aan de voorzijde 
wel op de juiste wijze in kaart gebrach? Is het eind nu wel in zicht, vroeg 
Van der Meer (EVV) zich af. Toch een positief puntje is dat de provincie 
Zuid-Holland bereid zou zijn een aanvullende subsidie van 200.000 euro 
te verstrekken. Een besluit over deze toezegging wordt overigens pas in 
mei/juni 2021 verwacht.

Op koers
Wel opvallend uitvoerig besteedt de wethouder in de budgetaanvragen 
aandacht aan de tussentijdse informatie die zij gedurende het 
uitvoeringsproces fort Prins Frederik met de raad heeft gedeeld. Zo 
was onder andere in een raadsbrief (augustus 2020) al gemeld dat de 
meerkosten naar verwachting 550.000 euro zouden bedragen. Nu 
inmiddels de niet-vergunde bebouwing is verwijderd, bijna alle niet 
toegestane permanente bewoning is beëindigd en de oorspronkelijke 
toegangsbrug is gereconstrueerd, ligt de einduitvoering van het 
projectplan als geheel stevig op koers, stelt de portefeuillehouder.

Goeree-Overflakkee
Jaap Ruizeveld 

gevraagd het bedrag in de lening te verhogen van 30.000 naar 35.000 
euro. In de toelichting werd aangegeven dat de gemeente bij een 
regeling met een ruimhartiger toegang en de hogere bijdrage vanwege 
werkgelegenheidsaspecten met krapte in de zorg, de techniek en het 
onderwijs ook een economische- en maatschappelijk belang heeft. Het 
collegevoorstel komt de starter onvoldoende tegemoet, bevriest het 
bedrag uit 2013 terwijl de prijzen van woningen zijn gestegen en zou 
volgens de indieners van het amendement ook onvoldoende bijdragen 
aan de doelen van het programma Smart Water. Maar ondanks een warm 
pleidooi van de indieners was er geen succes te behalen. Met 13 -15 
stemmen werd negatief beslist door de raad en dus werd het amendement 
verworpen. Het collegevoorstel over de verordening werd aangenomen.

De starterlening gaat 
niet omhoog van 30.000 
naar 35.000 euro. Het 
amendement van PvdA, 
CDA en VVD haalde het 
donderdag niet in de 
gemeenteraad. 

Aanvullend budget voor  
Duurzaamheidsleningen

Goeree-Overflakkee

Jaap Ruizeveld 
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Fort Prins Frederik afgelopen zomer (Foto: Topview Luchtfotografie).



Mail via info@eilandennieuws.nl, of bel 0187 - 74 54 50
of deponeer uw wens in de brievenbus bij Eilanden-Nieuws, 

Langeweg 13, 3245 KE Sommelsdijk voor dinsdag 15 december 12.00 uur.

Wij plaatsen uw wensadvertentie dan in de kerstkrant 
van 23 december 2020.  

Naam: 

Adres: 

Postcode: 

Woonplaats: 

Telefoonnummer: 

Tekst voor uw wensadvertentie: 

Hierbij ga ik akkoord met een automatische incasso: 

IBAN nummer: 

Al vanaf 
€38,- 

(65x32 mm)

Goede Kerstdagen 
en een Voorspoedig Nieuwjaar

Mevr. Janssen

Langeweg 13, 3245 KE Sommelsdijk

VOORBEELD 

ADVERTENTIE:

  
BESPAAR PORTO ÉN TIJD 

MET EEN WENSADVERTENTIE 
IN EILANDEN-NIEUWS!

Met een 
oplage van 

23.800

 

 

 

 

 

 

 

 

 

     

BENU apotheek Dirksland beschikt over een groot assortiment 
handverkoop artikelen. Denk daarbij aan pijnstillers, producten 
van Vogel, VSM, vitamines en supplementen, maar ook aan baby 
artikelen van o.a. Zwitsal. 

ALLEEN MET DEZE 
BON: 

25% feestdagen 
korting op ons hele 
assortiment vrij 
verkrijgbare artikelen 
(geneesmiddelen uitgezonderd) 

Geldig t/m eind december 2020 
in BENU apotheek Dirksland en 
geldig voor assortimentsartikelen. 
Niet geldig samen met andere 
acties. 

Zie ook de maandelijkse column van de apotheker in de 
vrijdageditie van deze krant! 

BENU apotheek Dirksland          Achterdorp 1         Tel: (0187)601580         Fax:(0187)603958 
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Geniet van een luxe kerstdiner door ons voorbereid  
en door u opgewarmd en afgemaakt.

Maak indruk op uw gasten door met een paar simpele 
handelingen en een goede handleiding dit fantastische 

menu op tafel te toveren.

3 GANGEN MENU  
VOOR SLECHTS € 37,50 

Bestellen kan tot uiterlijk 18 december. De box kunt  
u vanaf 23 december tot uiterlijk 24 december om  

14.00 uur afhalen of tegen een meerprijs laten bezorgen.
Kijk voor het uitgebreide 3 gangen menu op onze 

website: www.hotellely.nl. Kies hier dan voor SPECIALS!
Voor vragen kunt u altijd contact met ons opnemen.

OOK UW VACATURE 
in Eilanden-Nieuws, 

op de website en Facebook?

Informeer 0187 - 74 54 50 
of mail naar verkoop@eilandennieuws.nl

+ doorplaatsing naar 
www.eilandennieuws.nl/va-
catures

+ doorplaatsing op
facebook.com/eilandennieuws

Komt u ons een handje helpen? CuraMare woonzorglocatie Geldershof in Dirksland start januari 2016 
met drie kleinschalige woongroepen voor bewoners met dementie. 
Wij zoeken vrijwilligers die willen helpen om op deze woongroepen 
zoveel mogelijk de sfeer van thuis te creëren. 
Vindt u het leuk om te helpen bij het bereiden van - en ondersteunen bij 
maaltijden, helpen bij koffiedrinken en andere activiteiten? 
Heeft u affiniteit met ouderen en zoekt u een zinvolle tijdsbesteding? 
Dan zoeken we u.

Wij bieden u
•	 Reiskostenvergoeding•	 Verzekering en vrijwilligersovereenkomst•	 Contact met andere vrijwilligers•	 Jaarlijks een vrijwilligersavond met buffetmaaltijd

Belangstelling?
Voor meer informatie of aanmelden neemt u contact op met de team-
managers: Marieke Panis en Tineke Maliepaard op telefoonnummer 
0187 60 20 55.

Zorgkundige coach m/v

Voor onze woonlocaties Refugium te Sommelsdijk en Elkersweide te Dirksland zijn wij per direct op zoek naar een oproepkracht voor de functie van  

Inhoud van de functie:
Het betreft een contract voor de periode van één jaar. Als zorgkundige coach op oproepbasis 
ben je verantwoordelijk voor de uitvoer van de zorg volgens het zorgplan en rapporteert 
hierop. Tevens ben je aanspreekpunt voor de zorgverlening aan de individuele cliënt. 
Je houdt het zorgdossier van de cliënt actueel en bent integraal verantwoordelijk voor 
het leveren en verantwoorden van zorg op maat.Je hebt:

• minimaal MBO SPW 4-niveau;• diploma A-verpleegkundige (niveau 4), ziekenverzorgende/verzorgende IG (niveau 3) 
of Z-verpleegkundige is een pré;• een professionele attitude;• affiniteit met mensen met (meervoudige) beperkingen en de ouderenzorg;

• goede sociale en communicatieve vaardigheden.Je bent:
• in staat zelfstandig te werken;• flexibel en creatief;
• bekend met digitale gegevensverwerking.
Je krijgt:
• ruimte voor zelfstandigheid en flexibiliteit;• een boeiende functie in een professioneel team;• salariëring volgens de CAO gehandicaptenzorg (FWG 40).

Schriftelijke sollicitatie vóór 20 jan. 2016 richten aan:Sjaloom Zorg
afdeling P&O
Watertoren 20
3247 CL Dirksland
Bij voorkeur reageren per e-mail: m.reijnders@sjaloomzorg.nl

Aanvullende informatie:Christina Wolfert (regiomanager) telefoon: 06 – 57223077
Sollicitatiegesprekken zullen plaatsvinden op 27 januari a.s.

Gelijktijdig interne en externe werving.

ONDERHOUDSMONTEUR Bloembollenbedrijf Stad aan ’t Haringvliet
Voor ons bloembollenbedrijf in Stad aan ’t Haringvliet zijn wij op zoek naar een allround 

medewerker die het bedrijf komt versterken! Je wordt hét aanspreekpunt op het 

technische vlak. 

Functieprofiel:
Je wordt verantwoordelijk voor het onderhouden en repareren van het machinepark van 

de onderneming. Daarnaast houd je, je bezig met kleine aanpassingen aan de machines. 

Het gehele jaar door ben je tevens verantwoordelijk voor het oplossen van storingen aan 

de machines. Naast deze werkzaamheden werk je ook mee in de teelt en de verwerking 

van de tulpenbollen.

Functie-eisen:
- Affiniteit met de agrarische sector.- Bekend met technische werkzaamheden.- Ervaring met onderhoud aan machines.- Bij voorkeur woonachtig op of rond Goeree-Overflakkee.

- Een flexibele instelling.- In het bezit van een rijbewijs B.- Enige ervaring met trekkerwerkzaamheden.- Bij voorkeur een technische of agrarische opleiding op Mbo werk- en denkniveau.Wij bieden:
- Een zeer afwisselende, leuke en uitdagende functie binnen een groeiende onderneming.

- Een baan voor de toekomst waarin je jezelf kan ontwikkelen tot een allround 

medewerker binnen de bloembollensector.- Uitstekende primaire en secundaire arbeidsvoorwaarden.
- Wij bieden een fulltime baan en bij gebleken geschiktheid kans op een vast 

dienstverband.

Contactpersoon: 
Voor meer informatie kun je contact opnemen met: Jessica Sol van AB Zuid-Holland 

Mobiel: 06 - 10 31 96 44 en je kunt je sollicitatie sturen naar email: jsol@abzuidholland.nl.

Informeer  0187 - 47 10 20www.eilandennieuws.nl/vacatures

Ook uw vacature in Eilanden-Nieuws?

Uw vacature in de vrijdagkrant  

voor een speciaal tarief!



Met het hanteren van de beleidsnota 
Verslavingspreventie wil de gemeente inzetten op 
het voorkomen van overmatig gebruik van drugs, 
alcohol, roken en ongezond omgaan met internet bij 
gamen. Dit als onderdeel van de integrale verslaving. 
De gemeenteraad stelde unaniem de beleidsnota 
vast. In grote meerderheid was er support voor 
het collegevoorstel. Wel met adviezen om door te 
pakken, tussentijds te evalueren over vorderingen, 
meetmomenten in te lassen en de stand van zaken in 
het proces te monitoren.

Stijging coronagevallen: vorige week 129 positieve testen 

Beleidsnota Verslavingspreventie  
biedt handvatten concrete aanpak

Goeree-Overflakkee kent al heel 
lange tijd een probleem bij het 
gebruik van genotsmiddelen, met 
name drugs en alcohol, onder 
jongeren en (jong) volwassenen. 
Daarom zet de gemeente, 
samen met haar partners in het 
veld, nu in op preventie bij het 
middelengebruik, het weerbaar 
maken van jongeren en op 
samenwerking op het gebied van 
zorg en handhaving. 

Uit verschillende 
onderzoeken, waaronder 
het rioolwateronderzoek, is 
aangetoond dat er behoefte is 
aan een sluitende en integrale 
aanpak. Wethouder Bruggeman 
kreeg adviezen (Zwerus: Spreek 
de jeugd aan in hun eigen taal) en 
ook een kritische beschouwing 
van Petra ’t Hoen (PvdA), die 
in de beleidsnota urgentie en 
cijfers miste en ook sprak van 

ambitieloosheid. Ze vond dat 
magertjes. Van der Boom (SGP) 
gaf aan dat ook binnen de 
kerken voorlichting kan worden 
gegeven bij dit onderwerp. De 
stichting Ontmoeting heeft voor 
de geschetste problematiek een 
veldwerker ingezet.

Aan de slag
Portefeuillehouder Bruggeman 
stelde dat vol goede moed 
integraal aan de slag is en wordt 
gegaan. "De beleidsnota is nu de 
basis. Er worden veel gesprekken 
gevoerd. Openheid in deze 
materie is leidraad." Hij deelde de 
opmerkingen van fracties dat er 
van ouders een voorbeeldfunctie 
wordt verwacht, maar dat er 
speciale aandacht nodig is voor 
kwetsbare gezinnen. Ingezet wordt 
op de aspecten gezondheid en 
gedrag en daar hoort “tot 18 niks” 
zeker bij.

Vorige week werden er 129 
mensen positief getest, ten 
opzichte van 92 positieve testen 
de week ervoor. In totaal werden 
er 875 testen afgenomen bij de 
testlocatie in Middelharnis. Voor 

het eerst in maanden is het aantal testen wat 
uiteindelijk positief is, relatief hoger dan in 
de regio: bijna 15 procent van de afgenomen 
testen op het eiland is positief. Over de 
regiocijfers gesproken: Goeree-Overflakkee 
doet het verhoudingsgewijs slechter dan de 
gemeente Rotterdam. Waar in Rotterdam 42 
op de 100.000 mensen het coronavirus hebben, 
zijn dat er op het eiland 46 op de 100.000. 
De stijging van het aantal coronagevallen is 
waarschijnlijk het gevolg van verschillende 

brandhaarden op het eiland, onder andere in 
Nieuwe-Tonge.

De kaart van CuraMare wordt voortaan enkel 
nog vrijdags geüpdatet, waardoor de cijfers 
van deze week niet meer in dit artikel verwerkt 
konden worden. Een woordvoerder van de 
organisatie laat weten dat dit twee redenen 
heeft. “Enerzijds praktisch: het was best 
arbeidsintensief om de kaart samen te stellen. 
Achter de schermen moet dit langs heel wat 

GOEREE-OVERFLAKKEE  -  
Net als in de rest 
van Nederland is het 
coronavirus ook op het 
eiland bezig met een 
opmars. Gisteren kwamen 
er weer 23 positieve 
coronagevallen bij, 
eergisteren waren dat er 
31. De GGD Rotterdam-
Rijnmond heeft de 
cijfers van week 49 (van 
maandag 30 november 
tot zondag 6 december) 
gepubliceerd. Ook hierin 
is een duidelijke stijging 
zichtbaar.

Erwin Guijt

Goeree-Overflakkee
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Geachte abonnee,

Wilt u ons automatische 
incasso verlenen en 

daarmee € 1,50 op het 
abonnementstarief van 

2021 besparen? 

Geef dan voor 
20 december a.s. uw 

rekeningnummer door via 
info@eilandennieuws.nl 
of via telefoonnummer 

0187-745450.

Alvast bedankt!

Door Jaap Ruizeveld

Uitvoering
In de beleidsnota worden gevolgen van alcohol en drugs geschetst. 
Overlast, geweldsdelicten, verwervingscriminaliteit, verkeersongelukken 
en ziekteverzuim. De beleidsnota Verslavingspreventie biedt handvatten 
om (overmatig) gebruik van genotsmiddelen en internet/ gamen te 
voorkomen en mensen gezonde keuzes te laten maken. De nota is 
onder andere opgesteld op basis van de Visie op het Sociaal Domein, de 
beleidsnota’s Preventie en Vroeg-signalering en de beleidsnota’s Jeugd. 

Ze sluit aan bij ambities uit het 
nationaal Preventieakkoord en de 
landelijke Nota Gezondheidsbeleid 
2020. De uitvoeringsprogramma’s 
worden in het tweede kwartaal van 
2021 aan de raad aangeboden.

schijven om tot een complete en correcte 
kaart te komen. De tweede reden is dat 
er de afgelopen dagen niet heel veel meer 
veranderd, de piek lijkt achter de rug – al 
zijn we er natuurlijk niet van af. Daarom 
publiceren we voorlopig enkel vrijdags.’’ Het 
is nog niet bekend hoe lang dit gaat duren.
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“Ik ben twee periodes van vier jaar 
voorzitter geweest. Het is goed 
om nu het stokje over te geven”, 
zegt Greet de Kooning, die aan 
het herstellen is van corona en 
bovendien bezig is een verhuizing 
naar een kleinere woning voor 
te bereiden. “Ik kreeg destijds de 
vraag of ik voorzitter wilde worden 
van de Culturele Raad. Even moest 
ik erover nadenken; ik had nog wat 
klusjes in de provincie, maar die 
waren bijna afgerond. Het leek me 
heel leuk, dus zei ik ja.”
Met cultuurbeleid had ze al te 
maken gehad toen ze gedeputeerde 
was in de provincie Zeeland. 
Tot ‘cultuur’ van de provincie 
naar de gemeenten verhuisde. 
“Gemeenten kregen de middelen 
en de zeggingskracht, onder 
de voorwaarden dat cultuur 
bereikbaar is voor zo veel 
mogelijk mensen, groot en klein, 

en dat er ruimte moet zijn voor 
vernieuwing.”

Breed aanbod
“En hier, op Goeree-Overflakkee, 
is het ook zo. Het staat in het 
beleidsplan dat we een jaar of 
vier geleden hebben geschreven. 
Daarin gaan we uit van een 
breed aanbod, aansluitend bij de 
cultuur van het eiland – je ziet 
hier bijvoorbeeld veel koren en 
hafabra’s – en vernieuwing. Aan de 
wens om beeldende kunst ruimte 
te geven, heeft KunstPlus invulling 
gegeven. We wilden hier ook een 
soort Nazomerfestival van de 
grond krijgen, zoals in Zeeland. 
Het leek goed te gaan, maar toen 
kwamen de bezuinigingen en is het 
niet gelukt.”

Dan komt natuurlijk de vraag op 
wat de Culturele Raad Goeree-

"Cultuur geeft 
een rijker 
leven en is 
goed voor de 
leefbaarheid"

Goedereede

Corona overschaduwt bijna alles. Niet in de laatste 
plaats de cultuur. 2020 is een raar jaar, een jaar met 
weinig tot geen concerten, uitvoeringen, optredens, 
voorstellingen, cursussen en evenementen. Het is 
ook het laatste jaar dat Greet de Kooning-Hommes 
voorzitter is van de Culturele Raad Goeree-Overflakkee. 
Op 1 januari 2021 zit het erop. Eilanden-Nieuws sprak 
de scheidend voorzitter over wat de raad doet, wat er 
is bereikt en wat de betekenis van cultuur is voor de 
samenleving.

Kees van Rixoort

Scheidend voorzitter van de  
Culturele Raad Greet de Koning:

Overflakkee heeft bereikt sinds 2013. Greet de Kooning benadrukt 
allereerst dat de raad niet uitvoerend is, maar adviserend. “We geven 
advies als er subsidieaanvragen op cultureel gebied bij de gemeente 
binnenkomen, en die worden bijna altijd gevolgd. Verder schrijven we 
beleidsadviezen.”

Diekhuus
Zo speelde de Culturele Raad een rol bij de herstructurering van 
het eilandelijke muziekonderwijs, wat het Muziekgebouw Goeree-
Overflakkee heeft opgeleverd. Verder adviseerde de raad bijvoorbeeld 
over de toekomst van het Diekhuus en een link met de oude technische 
school: in het gebouw is een prachtige theaterzaal te realiseren en 
bovendien zijn er geluiddichte lokalen.

“Het is belangrijk dat er een cultuurcentrum is in de gemeente. De 
planvorming rond het Diekhuus duurt langer dan zou moeten. Dat is 
jammer. Iedereen is het erover eens dat de bibliotheek daar moet komen. 
Dat is goed, want dan kun je de publieksfunctie van het Diekhuus meer 
gestalte geven. De bibliotheek is immers toegankelijk voor iedereen. 
Maar het gekozen model bleek te duur”, zegt Greet de Kooning, die 
eraan toevoegt dat inspraak van alle betrokkenen prima is, maar dat het 
wellicht beter was geweest wanneer er eerst een financieel plafond was 
aangegeven.

Vlucht genomen
Een Nazomerfestival is op Goeree-Overflakkee nog niet tot stand 
gekomen. Maar in de dorpen zijn wel verschillende culturele 
evenementen aan elkaar gelinkt. De voorzitter noemt als voorbeeld 
de KunstKijk, de Culturele Week in Ooltgensplaat en de Portdagen in 
Goedereede. “Door de dorpsraden en middelen vanuit de gemeente 
hebben dit soort evenementen een vlucht genomen.”

Podiumkunsten en beeldende kunst vormen een belangrijk onderdeel 
van de cultuur – en dus van het terrein waarnaar de aandacht van de 
Culturele Raad uitgaat. Daarnaast onderstreept de raad het belang 
van het cultureel erfgoed en het cultuurlandschap. “We bespreken dat 
met de gemeente, maar ook aan de Erfgoedtafel. Het is goed om alle 
deelnemers te ontmoeten. Dat verbindt en brengt mensen in beweging”, 
zegt Greet de Kooning, die haar verliefdheid op het eiland en het rijke 
landschap nog lang niet is verloren. “Er is op het eiland veel expertise, 

die je kan benutten. De Culturele 
Raad heeft geadviseerd om 
die eilandelijke expertise in 
de monumentencommissie te 
betrekken. Het erfgoed dat we 
hebben moeten we zichtbaar 
maken, en dat geldt ook voor de 
kreken. We moeten de kwaliteit 
van ons agrarisch cultuurlandschap 
bewaken en er zuinig op zijn.”

Samenspel
Tegelijkertijd is er een 
spanningsveld tussen behoud en 
vernieuwing. “Bouw je een nieuwe 
wijk, dan kun je wel kijken of de 
architectuur aansluit bij wat er al is, 
of daarmee juist een breuk vormt. 
Een heikel punt zijn verwaarloosde 
historische boerderijen. Die kun je 
natuurlijk op de monumentenlijst 
zetten, maar dan zadel je wel de 
eigenaar op met een probleem. 
Dat schept ook verplichtingen 
aan de gemeente. Ik ben lang 
bestuurder geweest, dus ik weet 
dat er vaak twee kanten zijn. 
Bovendien: de overheid kan niet 
alles, de inwoners hebben ook 
een verantwoordelijkheid. Het is 
een samenspel. Stel je talenten ter 
beschikking!”

Financiën kunnen ook een 
spanningsveld opleveren, vooral 
als er gebrek aan is. “We moeten 
begrip hebben voor een gemeente 
die met krimpende middelen te 
kampen heeft”, vindt Greet de 
Kooning. “Maar laten we niet 
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zijn ook cultuur. Het zit dicht bij de mensen, 
maar ze herkennen het niet altijd…”
Wat in ieder geval cultuur-bevorderend 
werkt, is het verbeteren van de 
accommodaties in de kernen. Volgens Greet 
de Kooning kan menigeen een voorbeeld 
nemen aan bijvoorbeeld de dorpsraad van 
Stad aan ’t Haringvliet, het Stadsoverleg, die 
initiatieven heeft genomen om een nieuw 
multifunctioneel dorpshuis te realiseren.

Voor verbetering vatbaar zijn volgens de 
voorzitter van de Culturele Raad ook de 
promotie – het actief naar buiten treden 
met wat er allemaal te doen is – en het 
kunst- en cultuuraanbod voor ouderen. 
“Het kan breder en professioneler, meer dan 
het geijkte. Wat zou het mooi zijn als we de 
ouderen aan Cultuureducatie met Kwaliteit 
kunnen plakken…”

Shakespeare
“Daar staat tegenover dat aan de 
Molenweg in Middelharnis de jongeren 
het heft in handen hebben. Het Jongeren 
Activiteitencentrum is een mooie plek waar 
de jeugd zich kan ontplooien. Ook heel mooi 
is de samenwerking tussen de RGO en de 
Prins Maurits. Wie weet gaan de leerlingen 
nog eens samen een grote musical maken, of 
een stuk van Shakespeare opvoeren.”

En in stilte hoopt Greet de Kooning toch 
ook nog op een Nazomerfestival op Goeree-
Overflakkee. Met bijzondere optredens en 
voorstellingen, op aparte locaties. Zeker is dat 
de voorzitter per 1 januari de Culturele Raad 
Goeree-Overflakkee vaarwel zegt, maar de 
cultuur zelf zeker niet.

Het zit dicht bij 
de mensen, maar 
ze herkennen het 

niet altijd…” 

Eén miljoen euro voor behoud sociaal 
aanbod op Goeree-Overflakkee

Organisaties kunnen een éénmalige bijdrage 
vragen uit het steunfonds als ze door de 
coronapandemie hun inkomsten drastisch 
zagen dalen of als compensatie voor extra 
gemaakte kosten in de periode maart tot en 
met december 2020. “We hebben allemaal 
een pittig jaar achter de rug. Dat geldt 
zeker ook voor onze verenigingen. Alles 
draait daar om samenzijn, om met elkaar 
te sporten, muziek te maken of gewoon 
om elkaar te ontmoeten. Dat is belangrijk, 
ook voor de gezondheid en het welzijn van 
onze inwoners”, zo verwoordt wethouder 
Berend Jan Bruggeman het belang van de 
verenigingen. “Het is heel jammer dat het 
een hele tijd niet kon en nu nog steeds 
niet kan zoals voorheen. Hopelijk kunnen 
we met elkaar binnenkort de draad weer 
oppakken. Daar hebben we allemaal 
behoefte aan.”

De gemeenteraad besloot afgelopen juli tot 
het instellen van het steunfonds. Eerder 
ging het deel van het steunfonds voor 
ondernemers al open voor aanvragen.

Voor dit tweede deel van het steunfonds zijn 
er vier verschillende regelingen, voor:
1. Amateur-sportaanbieders;
2. Culturele instellingen;
3. Verenigingsgebouwen met/zonder 
sportzaal;

4. Overige sociaal-culturele organisaties en 
afgelaste evenementen georganiseerd door 
vrijwilligers.

Voor elke categorie is de werkwijze voor 
een aanvraag anders. "De gemeente 
benadert de komende weken actief de 
amateur-sportaanbieders en exploitanten 
van verenigingsgebouwen die mogelijk 
recht hebben op een bijdrage. Dat gebeurt 
via de e-mail, waarbij gevraagd wordt een 
vragenlijst in te vullen en bijvoorbeeld 
stukken toe te voegen om het omzetverlies 
te staven. De andere organisaties worden 
uitgenodigd om zelf te kijken of ze 
aanspraak willen maken op een bijdrage." 
Voor meer informatie over de verschillende 
regelingen kan men terecht op www.goeree-
overflakkee.nl/steunfonds.

Ondernemers
De subsidieregeling Steunfonds 
Coronamaatregelen Ondernemers 
Goeree-Overflakkee (SCOGO) – waar 1,5 
miljoen euro voor is gereserveerd – ging 
in november open voor aanvragen voor 
ondernemers. Dat geld is bedoeld voor 
ondernemers die door de coronapandemie 
genoodzaakt zijn te kiezen voor een 
koerswijziging of aanpassing in hun 
bedrijfsvoering. Momenteel worden de 
eerste aanvragen beoordeeld.

Het corona-steunfonds Behoud Sociaal Aanbod van de gemeente 
Goeree-Overflakkee is vanaf nu open voor aanvragen. Voor culturele 
instellingen, sportverenigingen én verenigingsgebouwen binnen 
de gemeente is er in totaal één miljoen euro beschikbaar. Het 
geld is bedoeld als extra ondersteuning voor organisaties zonder 
winstoogmerk om in deze lastige tijd het sociaal aanbod in stand te 
houden. Dat laat de gemeente weten in een persbericht. 

Goeree-Overflakkee

vergeten dat kunst en cultuur 
ook van groot belang zijn om 
te kunnen participeren in de 
samenleving. Dat geldt voor 
ouderen – als je met pensioen 
bent, wil je misschien wel graag 
een schildercursus volgen – en 
ook voor de jeugd. Voor de 
scholen is Cultuureducatie met 
Kwaliteit opgezet, samen met het 
Kunstgebouw. Het is goed om in 
dit verband de naam van Hugo 
Verweij te noemen, al acht jaar 
de centrale figuur en coördinator 
van het programma, dat kinderen 
op school kennis laat maken met 
kunst en cultuur. Fantastisch 
ook hoe de scholen dit hebben 
opgepikt en dat er, zoals het nu 
lijkt, voor het voortgezet onderwijs 
eenzelfde format zal worden 
ontwikkeld.”

Leefbaarheid
“Door kunst en cultuur – dat is 
heel breed – op te snuiven, krijg 
je een rijker leven. Daarvoor 
heb je wel voorzieningen nodig: 
accommodaties waar je voor 
een redelijke prijs terecht kunt. 
Cultuur is van groot belang 
voor de leefbaarheid en voor de 
gemeenschap”, aldus de voorzitter 
van de Culturele Raad. Het is 
en blijft een taak voor de raad 
om de lokale politiek daarvan 
te overtuigen. “Ik hoor ook in 
fracties zeggen dat ze niet aan 
cultuur doen. Maar, zeg ik dan, 
koormuziek en orgelconcerten 

Nieuwjaarstoespraak 
burgemeester digitaal
Het college van B en W heeft besloten dat de traditionele 
Nieuwjaarsreceptie van de gemeente dit keer helaas geen doorgang 
kan vinden. Dit in verband met de Covid-19 maatregelen. Burgemeester 
Ada Grootenboer-Dubbeldam houdt begin januari 2021 nu een digitale 
Nieuwjaarstoespraak. Informatie over deze uitzending wordt nog nader 
bekendgemaakt.

Goeree-Overflakkee



* Vraag naar onze voorwaarden, eventuele druk- en zetfouten voorbehouden

Budgetplan winkel: Tinstraat 10 - 2984 AN Ridderkerk - (Industrieterrein Donkersloot zuid) 
Tel: 0180-442322 • na openingstijden zijn wij bereikbaar op 0800-4030200 (zie tijden op onze website)
Geopend maandag t/m donderdag van 10.00 - 17.30 uur.  Vrijdag van 10.00 - 20.00 uur (koopavond). Zaterdag van 10.00 -  17.00 uur  

Kijk voor meer 
aanbiedingen op 

www. budgetplan.nl

Van €899,- 
nu voor

€399,00
Vakkundig bij u thuis gemonteerd 
voor €498,00*

inbouwoven met hetelucht 
SteamBake en 71 liter inhoud

CORONA MAATREGELEN
Ook dit jaar hebben wij weer mooie Kerst aanbiedingen voor u. Deze aanbiedingen gelden 
zowel online als in onze winkel. Komt u naar de winkel? Wij houden ons aan de regels van 

het RIVM. Het kan zijn dat wij door drukte vragen of u buiten wilt wachten.
Op zoek naar een nieuwe keuken? 

Maak van tevoren een afspraak om teleurstellingen te voorkomen

GRATIS
LUXE

KEUKENMACHINE

* Bij aanschaf van 
 een nieuwe keuken, 
 vraag naar de 
 voorwaarden

KADO t.w.v. 
€479.-*

Van €1.099,- 
nu voor

€399,00
Vakkundig bij u thuis gemonteerd 
voor €498,00*

inbouw inductiekookplaat 
77 cm breed met FlexiCook 
zone 

Grote partijen

inbouwapparatuur
Extra scherp geprijsd! 

Kom langs of bekijk online!

Budgetplan Keukens: al meer dan 30 jaar dé keukenspecialist!Budgetplan Keukens: al meer dan 30 jaar dé keukenspecialist!

MODERNE 
EILANDKEUKEN

                  Inclusief           

keukenapparatuur

zoals o.a.             Combohob:

Kookplaat + afzuigsysteem

in diverse kleuren 

leverbaar nu

€8.249.-

Van €1.229,- 
nu voor

€599,00
Vakkundig bij u thuis gemonteerd 
voor €698,00*

inbouw combimagnetron 
met boven-/onderwarmte

EMEK7CP545PT

OP=OP

Van €899,- 
nu voor

€399,00
Vakkundig bij u thuis gemonteerd 
voor €498,00*

CK65753
inbouw koelvriescombinatie 
178 cm hoog met sleepdeur
montage

OP=OP Van €339,- 
nu voor

€179,00
Vakkundig bij u thuis gemonteerd 
voor €278,00*

CA122651NL
inbouw gaskookplaat met 
gietijzeren pannendragers

OP=OPVan €899,- 
nu voor

€469,00
Vakkundig bij u thuis gemonteerd 
voor €568,00*

GRATIS 
GLASBASKET
GRATIS 

Volledig integreerbare 
vaatwasser met schuif-
scharnieren en AirDry

FSK52617Z

OP=OP

OP=OP Van €1.079,- 
nu voor

€499,00
Vakkundig bij u thuis gemonteerd 
voor €598,00*

AMW9605/NB

OP=OP

ACM938BA

OP=OP

BEB351010M

Zaterdag 26 december2E KERSTDAG GEOPENDVAN 11.00 - 17.00 UUR
Donderdag 31 decemberOUDJAARSDAG GEOPENDVAN 10.00 - 17.00 UUR

Op zoek naar uw droomkeuken         
voor een scherpe prijs?

SIEMENS KEUKENACTIE: €250,- CASHBACK *
Bij aankoop van min. 4 geselecteerde Siemens 

apparaten icm een Siemens InductionAir Plus kookplaat

inbouw combimagnetron 
met hetelucht, grill en crisp 
functie

GRATIS 
PIZZASTEEN

                  Inclusief           

zoals o.a.             Combohob:

Dat kan,.. alléén bij Budgetplan
info@budgetplan.nl      www.budgetplan.nl



Niet om later te kunnen wijzen op het grote Babel dat 
wij gebouwd hebben, maar omdat de behoefte er aan 
zo hoogst urgent is!", zo argumenteerde ds. H..N. van 
Hensbergen vrijdagmiddag de bouw van het derde 
gezinsvervangend tehuis te Middelharnis. Ds. deed dat 
in zijn kwaliteit van voorz. van de Prot. Chr. Stichting 
voor Geestelijke en Sociale Zorg aan hulpbehoevenden 
op Goeree-Overflakkee, t.g.v. de eerstesteenlegging, 
met vaardige hand door burg. Van Es gepleegd.

Derde Gezinsvervangend tehuis komt van de grond

Uit de krant van

Uit de krant van

1975

1935
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Het nieuwe gebouw komt achter 
"Sjaloom": het fijne thuis dat 
alom een goed gerucht verspreidt. 
Echter zijn Sjaloom en Salem 
overbezet en ds. Van Hensbergen 
wist hoezeer het de "altijd 
bijzonder ijverige" directrice mej. 
Bax verdriet door dat plaatsgebrek 
aanvragen te moeten afwijzen.
Daarom ziet ds. met de overigen 
met veel verwachting uit naar 
het moment dat het derde tehuis 
gereed zal zijn. Aannemer 

Mans werd daarom temeer een voorspoedige bouw toegewenst. De 
bewoners van "Sjaloom" en "Salem" waren er getuige van dat burg. Van 
Es van Middelharnis de eerste steen legde en met hen hun ouders en 
bestuurders van de Stichting.
,,Ik heb dat duwtje er graag aan gegeven", gaf burg. Van Es te kennen, 
nadat hij het karwei had geklaard. Dhr. Van Es bleek met zovelen 
bewonderaar van allen die gestalte geven aan de zorg voor de "gezinnen" 
in de beide tehuizen. Het deed de burgemeester dan ook veel deugd te 
kunnen constateren dat de “Sjaloom” en “Salem” families volledig zijn 
geïntegreerd.
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Hoewel er duizenden en misschien wel 
honderdduizenden foto’s van het centrum 
van Goedereede vanaf deze plaats zijn 
gemaakt, levert het toch iedere keer weer 
een ‘uniek’ plaatje op. Natuurlijk eist de 
meer dan vijf eeuwen oude Catharinatoren 
een centrale plaats voor zich op en is 
hiermee een eeuwenoud fotomodel 
geworden.

Foto: Bep Ardon

Fotomodel

Zonlicht is een mengsel van licht van alle kleuren en dit maakt op onze ogen een 
witte indruk. Wanneer het licht door de atmosfeer valt, wordt het gedeeltelijk 
van zijn baan afgebogen door luchtmoleculen, maar ook stofdeeltjes, waterdamp 
en andere verontreiniging in de lucht buigen het van zijn baan af. Als het licht 
van alle kleuren in dezelfde mate zou worden gebogen, zou de hemel er wit 
uitzien. De hemel is echter blauw en niet wit en hiervoor moet een reden bestaan. 
Men heeft vastgesteld, dat de betrekkelijk korte lichtgolven van violet en blauw 
tienmaal sterker worden verstrooid dan de langere lichtgolven, die wij als rood 
licht waarnemen. Dit verschil in verstrooiing van het licht veroorzaakt de blauwe 
kleur van de hemel. De rode lichtstralen, die een lange golflengte hebben, gaan 
ongestoord door de atmosfeer. De blauwe lichtstralen worden verstrooid en kleuren 
het uitspansel blauw. Vijftien tot twintig kilometer boven ons – in de stratosfeer – 
bevindt zich nog maar weinig lucht en praktisch geen verstrooid licht. Een reiziger 
in een ruimteschip ziet alleen maar de zwarte leegte van het heelal, die slechts wordt 
onderbroken door het licht, dat van de sterren komt.

Blauw-zo-blauw
Waarom is de hemel op een heldere zomerdag blauw? 

Ongezond hoge 
bloeddruk

Vervolgens is het zaak de wensen – onder 
de radar! – te vervullen. En dat is zo'n 
beetje het moment waarop ons leven 
gelijkenissen begint te vertonen met dat 
van een beroepscrimineel die slechts één 
vrees kent: betrapt worden.
Met een bonkend hart verstop ik op een 
woensdagochtend – terwijl de kinderen 
nietsvermoedend op school zitten – de 
zojuist aangeschafte cadeaus in de kelder. 
Daarna is het tijd om alle sporen – zoals 
rondslingerende kassabonnen – uit te 
wissen én aan mijn alibi te werken. Toch 
kruip ik – nadat ik de kinderen van 
school heb gehaald – door het oog van 
de naald als blijkt dat er nog kraskaartjes 
van de speelgoedwinkel op het aanrecht 
liggen. Ik veeg ze snel een lade in.
De grootste uitdaging moet dan nog 
volgen; slechts de helft van de cadeaus is 
door behulpzame winkeliers ingepakt. 
En dus daal ik die avond – als ik zeker 
weet dat de kinderen slapen – met een 
ongezond hoge bloeddruk af in de kelder. 
Bij ieder geluidje houd ik even halt en 

klimt mijn bloeddruk verder, maar elke 
keer is het vals alarm. Met trillende 
vingers pak ik de laatste cadeaus in. 
Waarna ik bijna vergeet om een stille 
getuige – het plakbandapparaat – op te 
ruimen.
De bloeddruk stijgt opnieuw als 
pakjesavond aanbreekt en de cadeaus 
vanuit de kelder nog op miraculeuze 
wijze bij de haard moeten zien te 
worden gebracht. Mijn wederhelft en 
partner in crime bedenkt een ingenieus 
plan, waarbij de kinderen onder valse 
voorwendselen naar de garage worden 
gelokt waarna ik – opnieuw met het hart 
in de keel – de zak razendsnel naar de 
haard moet verslepen. We kijken – nog 
stijf van de spanning – toe hoe ons kroost 
niet veel later met verrukte kreten in de 
zak duikt. Het is gelukt! Ik kan een zucht 
van verlichting nauwelijks onderdrukken. 
Onze taak is volbracht. Nou ja, bijna. 
Want, mocht u mij vandaag zoeken: 
ik lig op de deurmat om deze krant te 
onderscheppen.

Met nog tweeënhalve gelovigen (onze oudste heeft 
inmiddels haar gerede twijfels) in huis is pakjesavond 
een hele operatie, waarbij het behoud van het precaire 
imago van de Goedheiligman natuurlijk ten allen tijde 
voorop staat. En dus beginnen we weken van tevoren 
al – niet te opzichtig! – te vissen naar de heimelijke 
verlangens van ons trio. 

Caroline Kraaijvanger
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Eind deze maand wordt door bouwbedrijf Vaessen 
in Middelharnis de Nieuwbouw-Zuid van de 
Beroepscampus opgeleverd. Op 18 december 
draagt de aannemer officieel de sleutel van de 
Beroepscampus over aan de opdrachtgever. De bouw 
is dan volgens planning en binnen het beschikbare 
budget gerealiseerd. Leerlingen van Albeda en RGO 
starten direct na de kerstvakantie in de campus. Voor 
beide onderwijsinstellingen, maar eigenlijk ook de 
hele gemeenschap, een gedenkwaardige en prachtige 
start van 2021, vindt het gemeentebestuur Goeree-
Overflakkee.

Na afronding bouw Beroepscampus-Zuid 
nu door naar het vervolgtraject Noord 

Nu de Nieuwbouw – Zuid is afgerond, willen betrokken partijen zo 
snel mogelijk met Nieuwbouw – Noord starten. Aanvankelijk was het 
voornemen direct na de oplevering van Zuid door te bouwen, maar 
dit was niet mogelijk. Dit komt door het positieve feit dat veel partijen 
besloten aan de ontwikkeling van Nieuwbouw – Noord deel te nemen. 
Daardoor was er meer voorbereidingstijd nodig was om zaken goed met 
elkaar af te stemmen.

Processtart
In de raadsvergadering van 12 juli 2018 zijn besluiten genomen over 
de ontwikkeling van Nieuwbouw – Noord. Aanleiding was stappen 
te zetten bij de continuïteitsproblemen van Edudelta, waardoor deze 
onderwijsinstelling genoodzaakt werd om haar onderwijs enerzijds 
bij RGO onder te brengen en anderzijds niet in staat was om de door 
haar voorgenomen renovatie van de Langeweg 107-109 te realiseren. 
Omdat op Goeree-Overflakkee veel betekenis wordt gehecht aan het 
beroepsonderwijs, maakten betrokken partijen zich gezamenlijk sterk voor 
het behoud van zo breed mogelijk beroepsonderwijs. Dit leidde tot het 
sluiten van een convenant tussen rijk, gemeente en onderwijsinstellingen 
en het beschikbaar stellen door de raad van een all-in investeringsbudget 
van 3.987.300 euro voor vervangende nieuwbouw van ‘de Groene School’.

Nader studie leidde tot inzicht dat de lat hoger dan uitsluitend 
vervangende nieuwbouw moest worden gelegd. Campus – Noord zou 
de locatie moeten worden van tastbare samenwerking tussen Onderwijs, 
Ondernemen en Overheid. In de afgelopen ruim twee jaar is hard gewerkt 

om dat concreet en realiseerbaar 
te maken. Er kwam een plan 
dat breed wordt gedragen. Het 
beroepsonderwijs krijgt een 
nog prominentere plaats in de 
gemeenschap.

Samenwerken
In de campus komt 
beroepsonderwijs voor leerlingen 
van 12 tot 20 jaar én cursorisch 
onderwijs (na- en bijscholing). 
De campus wordt daardoor 
de locatie voor Ondernemend 

Goeree-Overflakkee waar schoolgaande leerlingen, en daarnaast ook al 
in het bedrijfsleven werkzame medewerkers, worden opgeleid voor niet 
alleen de huidige maar ook de toekomstige vraag op de arbeidsmarkt. 
Samenwerking tussen partijen is daarbij nodig om het onderwijs zo 
optimaal mogelijk op de vraag te laten aansluiten.

In de komende weken zal het bouwheerschap van Campus Noord worden 
geregeld. Volgens de onderwijsregelgeving zijn de onderwijsinstelling(en) 
bouwheer, tenzij partijen anders overeenkomen. Een mogelijkheid is dat 
de gemeente namens de betrokken partijen als gemandateerd bouwheer 
optreedt. Als dit de wens is van de deelnemers van Campus Noord, dan 
zal het gemeentebestuur hiertoe een besluit nemen. Eén van de motieven 
daartoe zou het continuïteitsvoordeel zijn doordat de projectstructuur van 
Zuid dan in Noord wordt voortgezet.

Goeree-Overflakkee

Jaap Ruizeveld

Impressie van de Beroepscampus (Beeld: RoosRos architecten)

Op vrijdag 4 december heeft de Stichting 
Vrienden van Ziekenhuis Dirksland een grote 
cheque uitgereikt aan de afdeling OK van 
Het Van Weel-Bethesda Ziekenhuis. Met het 
bedrag van maar liefst 48.500 euro kan het 
Dirkslandse ziekenhuis apparatuur aanschaffen 
om het toedienen van medicatie aan patiënten 
in de operatiekamer op een andere manier te 
controleren. Hiermee zal de patiëntveiligheid nog 
verder verbeteren. 

Gift Stichting Vrienden van Ziekenhuis Dirksland vergroot de patiëntveiligheid tijdens operaties

Jacques Henkelman, afdelingshoofd OK & CSA: “We zijn 
ontzettend blij met deze schenking. Het apparaat dat we van 
dit bedrag aanschaffen, zorgt ervoor dat de tijdens een operatie 
toegediende medicatie altijd juist is. Het apparaat controleert 
voordat de medewerker het toedient of dit het juiste medicijn 
is. Nu gebeurt deze controle nog door een andere collega die 
op dat moment ook in de operatiekamer aanwezig is. Als het 
nieuwe apparaat dit overneemt, hoeven de medewerkers elkaar 
tijdens een operatie niet meer te storen voor deze zogeheten 
‘dubbel-checks’ en kan iedereen door blijven gaan met hun taken. 

Dit is beter voor de concentratie en 
verhoogt de patiëntveiligheid. Met 
dit bedrag kunnen we op iedere 
operatiekamer een apparaat plaatsen.”

“Dit sluit helemaal aan op het doel 
van onze stichting”, vertelt Karel 
Olsthoorn, voorzitter van Stichting 
Vrienden van Ziekenhuis Dirksland. 
“Het geld dat wij als stichting 
ontvangen vanuit giften, donaties en 
legaten, stellen wij beschikbaar aan 
het ziekenhuis voor projecten die 
de zorg, diagnostiek en behandeling 
van patiënten verbeteren. Het 
ziekenhuisbudget biedt te weinig 
mogelijkheden voor deze belangrijke 
extra’s, daarom zetten wij ons als 
stichting in om juist die zaken te 
realiseren.”  Wilt u ook vriend worden 
van het ziekenhuis? 
Kijk dan voor meer informatie op: 
www.vrienden.zhsdirksland.nl.

Dirksland

Karel Olsthoorn overhandigt de cheque aan Jacques Henkelman.



“Het was een heel intense periode”, vertelt 
Vroegindeweij, die als verzorgende binnen CuraMare 
op een PG-woongroep werkt. “Daarom begon ik 
destijds na mijn werk een dagboek bij te houden. 
Dat deed ik in de eerste plaats voor mezelf, om de 
emoties van me af te schrijven. Later heb ik deze 
verhalen gedeeld met anderen en daar kreeg ik 
positieve reacties op. Voor zorgmedewerkers zijn veel 
dingen herkenbaar. Voor mensen van buitenaf zijn de 
dagboekfragmenten juist weer een bijzonder inkijkje 
in de zorg aan mensen met dementie.” 

Niet lang na het verschijnen van de verhalen op onder 
andere Curanet, het interne netwerk van CuraMare, 
kwam de vraag of de stukjes niet gebundeld konden 
worden. Vroegindeweij besloot hiermee aan de slag 
te gaan. “Toen kwam ik in een soort van rollercoaster 
terecht. Ik moest op zoek naar een uitgever, maar 
daarnaast ben ik ook met het management van 
CuraMare in gesprek gegaan. Er zaten veel haken 
en ogen aan dit boek, vooral als je denkt aan de 
wet op de privacy.” Dat betekende onder andere 
dat Vroegindeweij heel veel mensen moest gaan 
benaderen om toestemming te vragen voor publicatie 
van de verhalen. “Want ook al noem ik geen namen, 
het gaat wel om herkenbare situaties. Uiteindelijk is 
het gelukt om iedereen die in het boek voorkomt te 
benaderen. Dankzij hun toestemming kon ik mijn 
boek uitgeven.” Ook het zoeken van een uitgever was 
een behoorlijke klus. “Er was heel veel belangstelling 

Dinsdagmiddag 8 december verzamelt zich voor de ingang van woonzorglocatie Nieuw Rijsenburgh een twintigtal 
belangstellenden. De reden van deze bijeenkomst, binnen de geldende coronamaatregelen, is de presentatie van het boek 
'Zuster, wat zie jíj er raar uit!' door schrijfster Maria Vroegindeweij. Een bundel vol verhalen over de heftige coronatijd die zij 
op haar woongroep meemaakte. Door dit boek komt de impact van het coronavirus op mensen met dementie heel dichtbij. 

van uitgeverijen”, lacht 
Vroegindeweij. ‘Ik ben uitgekomen 
bij uitgeverij Aspekt. Zij hebben 
binnen korte tijd enorm veel werk 
verzet. Zo kon het boek deze 
maand nog worden uitgebracht.”

Ook bij de presentatie is er aan 
belangstelling geen gebrek. 
Het boek wordt met groot 
enthousiasme ontvangen. Er 
zijn dan ook al veel exemplaren 
in bestelling. Vroegindeweij 
spreekt de aanwezigen kort toe, 
op een persoonlijke en spontane 
manier. Ze bedankt haar collega’s 
en leidinggevenden voor hun 
steun en betrokkenheid. Naast 
haar familie en medewerkers 
van CuraMare is er familie 
van bewoners aanwezig. 
Sommige daarvan hebben een 
ouder verloren aan corona. 
Ook zij worden bedankt door 
Vroegindeweij: “Dank dat ik jullie 
persoonlijke verhalen heb mogen 
delen. Zo mooi dat ik ze op kon 
nemen in mijn boek!” Maar ook 
de familie en nabestaanden van 
de bewoners zijn dankbaar. “Nu 

kunnen we eindelijk lezen hoe het 
allemaal gegaan is”, zegt een dochter, 
wier moeder is overleden. “We wisten 
helemaal niets. Dit helpt enorm bij de 
verwerking.”

'Zuster, wat zie jíj er raar uit!' geeft 
een realistisch beeld van de zorg aan 
mensen met dementie. “Het is echt 
een boek met een lach en een traan 
geworden”, beaamt Vroegindeweij. “Je 
leest over de heftigheid van corona 
en wat dat met de bewoners doet, 
maar ook over de mooie en vrolijke 
momenten. Want humor is bij mensen 
met dementie ontzettend belangrijk.” 

Na haar inleidende woorden 
overhandigt de schrijfster het eerste 
exemplaar van haar boek officieel aan 
Ellen Hoogervorst, lid van de raad van 
bestuur van CuraMare. Zij was nauw 
betrokken bij het hele proces. Na 
afloop van de boekpresentatie is er tijd 
voor een feestelijk hapje en drankje. 
'Zuster, wat zie jíj er raar uit!' is voor 
16,95 euro te koop in de plaatselijke 
boekhandels, bij Bol.com en via de 
website van Maria Vroegindeweij: 
pgcoronazuster.com.

Maria Vroegindeweij presenteert boek 'Zuster, wat zie jij er raar uit!'

“Het is echt een boek met  
een lach en een traan geworden”

Dit boek helpt 
enorm bij de 
verwerking

Sommelsdijk

Klazina de Bakker Maria Vroegindeweij (links) over-
handigt het eerste exemplaar van 

haar boek aan Elle Hoogervorst 
van de raad van bestuur van Cura-

Mare (Foto: Klazina de Bakker).
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Buitenaards leven:  
veel fantasie, 
geen bewijs 

Iedereen heeft er wel eens over gefantaseerd: buitenaards leven. 
Sommige mensen bedenken de meest krankzinnige theorieën, 
maar ook serieuze wetenschappers houden zich bezig met de 
vraag of het bestaat. De overtuiging is er vaak wel, maar het 
bewijs ontbreekt.

Regelmatig wordt hardop gefantaseerd over buitenaards leven en ook afgelopen week 
was het weer raak. De voormalige veiligheidschef van het Israëlische ruimteprogramma 
Haim Eshed deed nogal opmerkelijke uitspraken in een grote Israëlische krant. Volgens 
hem werken Israël en de VS al een jaar of dertig samen met buitenaardse wezens en 
is er een ondergrondse basis op Mars “waar Amerikaanse astronauten samenwerken 

Tekst: Gert Klok | Foto: Shutterstock

EcoNL is van start gegaan

Rotaryclub Het Haringvliet zamelt 
speelgoed in voor Voedselbank

EcoNL werkt samen met lokale en regionale 
overheden en maatschappelijke instellingen. 
De gemeente Goeree-Overflakkee en de 
provincie Zuid-Holland hebben bij het 
ontstaan van deze coöperatie financieel 
geholpen. Men zag het belang van lokale 
energieopwekking en lokaal gebruik van 
energie in en stimuleerde het initiatief met 
een startsubsidie. Stichting Energieke Regio 
heeft het project tijdens de onderzoeks- en 
oprichtingsfase begeleid.
EcoNL is een coöperatie zonder 
winstoogmerk. EcoNL streeft naast 
rendement voor de deelnemers ook een 
maatschappelijk doel na. Zo zal er ieder 
jaar bepaald worden welke duurzame 

initiatieven gesteund gaan worden. Dit doen 
de leden van EcoNL.

Vanaf januari 2021 kunnen bedrijven 
en maatschappelijke instellingen, 
mits ze grootgebruiker zijn, met hun 
energiecontract overstappen naar EcoNL. 
Zij worden dan lid van de coöperatie 
en kunnen dan, samen met de andere 
leden, bepalen hoe hun coöperatie 
verder vormgegeven moet worden. Alle 
voorwaarden en tarieven zijn bij het bestuur 
van EcoNL op te vragen. Neem contact p[ 
door middel van het contactformulier de 
website Econl.nl of via info@econl.nl.

Na een oproep op sociale media werd het 
‘gebruikte’ speelgoed massaal aangeboden. 
Van heel het eiland staan mensen met 
liefde hun tweedehands (of zelfs nieuwe) 
speelgoed af. Er moet zelfs uitgeweken 
worden naar een externe locatie om alles 
op te slaan. Op zaterdag 21 november 
gingen een aantal leden aan de slag met 
het maken van pakketjes voor kinderen 
in verschillende leeftijdscategorieën. De 
speelgoedpakketten zijn op dinsdag 24 
november overhandigd aan Voedselbank 
G-O. Jelle Stelpstra, voorzitter van 
Rotaryclub Het Haringvliet, kijkt met een 
voldaan gevoel terug op de actie. “Hoe mooi 
is het dat wij kinderen nu een onvergetelijk 
sinterklaasfeest kunnen bieden”, aldus 
Stelpstra. Het overgebleven speelgoed is 

inmiddels overhandigd aan Speelgoedbank 
Zuid-Hollandse Eilanden. Zij schenken 
het speelgoed aan kinderen die in armoede 
leven.

Verbinden
Rotaryclub Het Haringvliet is een netwerk- 
en serviceclub, gevormd door jonge 
professionals die zich met veel enthousiasme 
inzetten voor maatschappelijke projecten. 
Het ledenbestand is zeer divers qua 
achtergrond en de leeftijd van leden ligt met 
een gemiddelde van 31 jaar lager dan andere 
Rotaryclubs.

Voor meer informatie kun je contact 
opnemen via rchetharingvliet@gmail.com

Na jaren van voorbereiding is het zover. EcoNL 
is van start gegaan. EcoNL is een samenwerking 
van elektriciteit grootgebruikers, opgericht om 
onderling elektriciteit uit te wisselen en indien 
nodig gezamenlijk in te kopen en te verkopen. 
Grootgebruikers hebben dan geen energiebedrijf 
meer nodig. De coöperatie EcoNL vervult deze rol. 

Onlangs heeft Rotaryclub Het Haringvliet ruim 50 
speelgoedpakketten overhandigd aan de Voedselbank 
G-O. De speelgoedpakketten zijn bedoeld voor kinderen 
die geen cadeautjes kunnen krijgen tijdens de feestdagen. 

Goeree-Overflakkee

Middelharnis

Opinie
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met vertegenwoordigers van de 
zogenoemde Galactic Federation” 
(Algemeen Dagblad). President 
Trump zou dit onlangs bekend 
hebben willen maken, maar hij zou 
volgens Eshed zijn tegengehouden 
door de Federatie 'omdat de 
mensheid er nog niet klaar voor is'.

Hoewel Eshed alom wordt 
gerespecteerd, zou je kunnen 
denken dat de inmiddels 
87-jarige man zijn verstand 
heeft verloren. De meer voor de 
hand liggende reden voor zijn 
opvallende verklaringen is een 

stuk eenvoudiger: publiciteit voor 
zijn boek, waarin hij zijn verhaal 
uitgebreid uit de doeken doet. 
Media die massaal zijn claims 
communiceren, zijn een garantie 
voor goede verkoopcijfers. De 
populariteit van verhalen zoals 
die van Eshed wordt gevoed door 
allerlei (strip)boeken, films en 
games over dit onderwerp. En met 
name in de laatste twee industrieën 
gaan miljarden om.

De overtuiging van veel 
wetenschappers dat de aarde 
niet de enige plek is waar leven 

Die levendige fantasie wordt aangemoedigd bij kinderen. In veel 
kinderprogramma’s komen Marsmannetjes naar voren, maar ook 
ouderen fantaseren hier blijkbaar nog over. De fictieve wezens in 
hun rondvliegende ufo’s. Echt respect voor mensen die een hele 
nacht naar de lucht staren in hoop zo’n vliegende schotel te zien. 
Ik geloof ook zeer zeker dat als mensen dat een paar weken doen, 
ze in de spiegel zo’n monster kunnen zien.

Voor mij is het zo klaar als een klontje: marsmannetjes, aliens, 
de groene mensenkikkers in de ruimte bestaan niet. Het zijn 
poppetjes die bij mensen in hun hoofd zitten en dat is prima, 
zolang ze er maar niet uitkomen. En bang ervoor zijn hoeft 
al helemaal niet. In de Bijbel is er niks over te vinden en (met 
eerbied gesproken) Jezus kwam op de aarde en niet op Mars.

Maar goed, laat mensen maar fantaseren over aliens. Ikzelf droom 
liever over iets anders, maar dat is voor nu niet relevant.

Mensen hebben 
een rijke fantasie
Buitenaardse wezens, jaja wie kent ze niet. De 
ene keer zijn ze groen afgebeeld en de andere 
keer in een roze huidje, met twee of drie ogen. 
De ene keer kijken ze vrolijk, de andere staat 
neutraal afgebeeld. Tja, toch wel knap dat 
mensen schijnen te weten hoe ze eruit zien, 
terwijl niemand ze ooit heeft gezien. Sommige 
mensen hebben nu eenmaal een levendige 
fantasie.

Jenneke Wolfert

mogelijk is, is goed te verklaren. Ze geloven namelijk 
allemaal in de evolutietheorie en dan is buitenaards 
leven eigenlijk onvermijdelijk. Gezien de grootte van 
het universum en het vermoedelijke aantal planeten 
daarin, kan het toch niet anders dan dat de aarde niet 
de enige planeet is waar intelligent leven is. Miljoenen 
planeten waarop de afgelopen zoveel miljard jaar niets 
is gebeurd, dat is voor een evolutionist ondenkbaar. 
‘Het is er, we hebben het alleen nog niet gevonden’, je 
leest het in elk artikel dat over buitenaards leven gaat. 
Maar ondanks die overtuiging ontbreekt nog altijd 
concreet bewijs die deze overtuiging ondersteunt.

Ook zonder verblind te worden door de dwaling die 
evolutie heet, blijft de vraag over buitenaards leven 
natuurlijk een interessante. Het prikkelt immers de 

fantasie. Toch zou je als christen onrustig kunnen 
worden van de gedachte dat er zoiets als buitenaards 
leven zou blijken te zijn. De belangrijkste vraag is 
ook nu: wat zegt de Bijbel erover? Het antwoord is 
eenvoudig: niets. In de Bijbel is geen enkele tekst te 
vinden die wijst op de mogelijkheid van buitenaards 
leven. En alles wat voor ons mensen belangrijk is om 
te weten, staat in de Bijbel. 

Angst hebben voor de mogelijkheid van het bestaan 
van aliens is daarom helemaal niet nodig. Als er al 
buitenaards leven zou zijn, zou dat immers niets 
afdoen aan het verlossende werk van de Heere Jezus 
Christus aan het kruis. Een gedachte die meer troost 
en hoop biedt dan welke wetenschappelijke theorie 
ook. 



Dorpsraden op G-O18

door. “Wij organiseren activiteiten om mensen met elkaar in contact te 
brengen. Dat kan nu niet. Wel hebben we in het voorjaar bij iedereen een 
bosje tulpen gebracht. In de zomer hadden we een ijskar in het dorp en op 5 
december hebben we ook een kleinigheidje uitgedeeld.”

Peekaai
Buurtvereniging ’t Hôôd organiseert alles zelf. Dus het leefbaarheidsplan, 
waarin jaarlijks de verdeling van de gemeentelijke subsidie staat vermeld, 
ziet er in Havenhoofd redelijk eenvoudig uit. Met uitzondering van fanfare 
Apollo, die elk jaar een concert geeft in de buurtschap, staan er geen andere 
verenigingen in. Wel uitgaven aan bijvoorbeeld speeltuinattributen en 
andere verbeteringen van de openbare ruimte.

Enkele jaren geleden is de haven onder handen genomen. Met aanvullende 
subsidie van de erfgoedlijn Goeree-Overflakkee zijn onder andere de 
steigers en de meerpalen opgeknapt en is op de peekaai een kunstwerk 
gerealiseerd: een zitbankje met daarachter de contouren van drie pratende 
oude mannetjes. Volgens het bestuur van de buurtvereniging is het 
havenproject nog niet helemaal afgerond. De lange balk langs de peekaai 
is oud en rot. Voor vernieuwing was geen geld, maar hopelijk is dat er wel 
als een nieuwe subsidieaanvraag mogelijk is. Nog wat extra steigers en een 
boothelling zouden het plaatje helemaal compleet maken. Maar, zegt Ien 
Grinwis: “De haven ziet er nu al tien keer beter uit dan dat-ie was.”

Skatebaan
Een andere verbetering van de omgeving – voor de jeugd van Havenhoofd 
– zou de aanleg van een skatebaan zijn. Een stuk of vijf jongens hebben 
zelf het initiatief genomen en een fraai ontwerp op papier gezet. Ze zien 
de skatebaan het liefst verschijnen op een deel van het voetbalveldje. De 
buurtvereniging heeft het initiatief omarmd – “Een heel leuk ontwerp” – en 
is in overleg met de gemeente om te kijken of de skatebaan een realistische 
wens is. “Wij zullen ook wel wat bijdragen aan de kosten. En we gaan op 
zoek naar sponsors.”
Over de contacten met de gemeente zijn de dames van het bestuur 
overigens heel positief. “We hebben één contactpersoon, terwijl we vroeger 

De buurtvereniging ontstond niet zomaar uit het niets. 
Er was een duidelijke aanleiding voor: de plannen van 
de gemeente – Goedereede destijds – om Havenhoofd 
op te laten stoten in de vaart der volkeren. De bouw 
van meer woningen was een reële optie, evenals de 
realisering van voorzieningen als een kanocentrum en 
een restaurant. Een deel van het duingebied zou moeten 
wijken, ook om vrij uitzicht op zee te krijgen. Voor de 
buurtschap lag een zogenoemd beeldkwaliteitsplan op 
tafel.

In opstand
“Alle bewoners kwamen in opstand”, blikt Inge 
Hameeteman terug in de tijd. Zij is voorzitter van de 
buurtvereniging. “Men wilde Havenhoofd leefbaar 
en bruisend maken. Er was een avond belegd in De 
Oostdam, in Goedereede, om de plannen toe te lichten. 
Het was midden in de vakantie, een strategisch goed 
gekozen moment. Maar Havenhoofd was daar massaal 
aanwezig om te protesteren”, zegt Hameeteman. 
Medebestuurslid Ien Grinwis: “In feite zei de gemeente 
dat we geen bestaansrecht hadden.”
Wat tijdens de voorlichtingsavond kwaad bloed 
zette, waren uitspraken van de man die het 
beeldkwaliteitsplan had gemaakt, iemand van een 
onderzoeksbureau. Hij zei dat je Havenhoofd niet 
ziet liggen als je op de toren van Goedereede staat. 
Er zou het een en ander moeten gebeuren om dat te 

veranderen. Volgens Inge Hameeteman is Havenhoofd 
alleen onzichtbaar omdat het, gezien vanaf de toren, 
achter “een bosje” ligt. “Het was heel negatief: als je 
daar woont, ga je dood”, zegt Inge Giebel, die zich 

voor de buurtvereniging vooral bezighoudt met de 
communicatie.
Het plan is een stille dood gestorven. In Goedereede 
Havenhoofd kom je geen kanocentrum tegen. En 
ook geen restaurant. Een nieuwbouwwijk ontbreekt 
eveneens, al zijn er anno 2020 wel weer plannen voor 
wat kleinschalige woningbouw. Maar wat het protest 
wel heeft opgeleverd, is een buurtvereniging. Inge 
Giebel: “Een paar bewoners zeiden: we moeten de 
krachten bundelen. De buurtvereniging is het enige 
positieve wat eruit is voortgekomen.”

Voor je rust
Wat de bewoners van Havenhoofd vooral niet zagen 
zitten is veel drukte en een overvloed aan toeristen. 
Opstoten in de vaart der volkeren? Dat hoeft helemaal 
niet. “Je woont hier voor je rust. Niemand zit te wachten 
op grote stromen bezoekers”, zegt Inge Hameeteman. 
“Huizenbouw gaat ten koste van de omgeving, de 
duinen, en vergt meer, zoals het aanpassen van de 
infrastructuur.” Inge Giebel: “Het is hier bruisend 
genoeg.”

Een beetje dynamiek is wel nodig, erkennen de 
dames van de buurtvereniging, al is het maar om 
de basisschool overeind te houden. Met het oog 
daarop is de bouw van starterswoningen welkom. 
Die trekken immers bewoners met kleine kinderen, 
die op een gegeven moment ook in de schoolbanken 
terechtkomen.

Daarnaast zijn er seniorenwoningen nodig. Voor 
bewoners van Havenhoofd die hun grote woningen met 
veel grond eromheen op hun oude dag willen verlaten, 
zijn die er niet, waardoor ze min of meer gedwongen 
moeten verhuizen naar een andere kern. Iets wat ze 
niet graag doen, zeker niet als ze al hun hele leven in 
Goedereede Havenhoofd wonen.

Ons dorpshuis
In 2007 trok de gemeente de plannen voor Havenhoofd 
in. De directe aanleiding voor het oprichten van de 
buurtvereniging was daarmee verdwenen. Maar dat 
leidde niet tot opheffing. Integendeel. “Bewoners 
zeiden: fijn dat er een buurtvereniging is. Dus zijn 
we doorgegaan en activiteiten gaan organiseren”, zegt 
voorzitter Inge Hameeteman.

Een activiteit als de buurtbarbecue trekt gerust 
honderd buurtbewoners. Dat is bijna een derde van 
de hele bevolking. De barbecue vindt jaarlijks plaats 
op het schoolplein. Een handige plek, want daar 
zijn toiletten en kun je met z’n allen naar binnen 
als er slecht weer op komst is. De buurtvereniging 
organiseert ook workshops, bierproeverijen, 
wijnproeverijen, bingoavonden, een mosselavond, 
een stamppottenavond, knutselbijeenkomsten voor 
kinderen en filmavonden (met films van Havenhoofd in 
vroeger tijden). “Allemaal in de school. De school is ons 
dorpshuis.” Ien Grinwis: “Er komen altijd veel mensen. 
Het leeft.”
Dit jaar is alles anders en waren er nauwelijks 
activiteiten. Ook de traditionele eindejaarsborrel, tussen 
kerst en oud en nieuw, gaat in coronajaar 2020 niet 

In Havenhoofd is het bruisend genoeg,  
zeker met snel internet en een skatebaan

Goedereede Havenhoofd

Wie is de oudste? De dorpsraad van Nieuwe-Tonge claimde de oudste van het 
eiland te zijn. Daarna bleek Melissant oudere papieren te hebben. Totdat Stad 
aan ’t Haringvliet in de archieven dook en meldde dat het Stadsoverleg toch 
echt de oudste dorpsraad is. Maar helemaal aan het eind van de rit gaan twee 
buurtverenigingen met de eer strijken. Die van Langstraat bestaat al sinds 1983. 
Buurtvereniging ’t Hôôd ging in mei 2004 van start en is dus al ruim zestien jaar 
actief voor de circa 350 bewoners van Goedereede Havenhoofd. 

Kees van Rixoort

V.l.n.r. Inge Hameeteman, Inge Giebel en Ien Grinwis bij 
het beeld ‘de Visserman’ (Foto: Kees van Rixoort).

Buurtvereniging ’t Hôôd al ruim zestien jaar actief  

Samenstelling Buurtver-
eniging ‘t Hôôd

Het bestuur van Buurtvereniging  
’t Hôôd bestaat uit:
• Inge Hameeteman, voorzitter
• Ien Grinwis, secretaris
• Annemarie Mewe, 

penningmeester
• Inge Giebel
• Marion van Oudenaren

De Buurtvereniging heeft 
een website, www.thood.nl, 
een facebookpagina en een 
informatiekrant (Hôôd Nieuws), 
die ongeveer zes keer per jaar 
verschijnt. De vereniging telt 93 
leden (gezinnen) en houdt elk jaar 
een jaarvergadering, waar bewoners 
ook de gelegenheid hebben om 
ideeën te spuien.



– voor de gemeentelijke fusie – van het kastje naar de 
muur werden gestuurd”, aldus de voorzitter.

Glasvezel
Een absolute mijlpaal, die Buurtvereniging ’t Hôôd 
voor de bewoners van Havenhoofd uiteindelijk voor 
elkaar gaat krijgen, is de aanleg van glasvezel. “Daar 
zijn we heel blij mee, want het bereik is hier heel 
slecht. Overal ligt kabel, maar hier niet”, zegt Inge 
Hameeteman.

Inge Giebel: “We zijn al een aantal jaren bezig om 
snel internet te krijgen. We hadden ook een bedrijf 
gevonden dat het wilde aanleggen: Greennet. De 
gemeente zette het licht op groen. Maar het ging niet 
door omdat Greennet de zendmast van Stellendam 
niet kon gebruiken. Daar was geen ruimte. Snel 
internet van de baan, einde verhaal… Jammer, want 
het is hard nodig, ook voor school en voor mensen 
die thuis werken. Nu is het hopeloos, soms moet 
je dertien keer van IP-adres veranderen om verder 
te kunnen. Dat is voor schoolgaande kinderen en 
thuiswerkers een regelrechte ramp.”

Greennet haakte af, maar Glasvezel Buitenaf gaat wel 
snel internet realiseren in Goedereede Havenhoofd. In 

april is de buurtschap aan de beurt. De mantelbuis ligt 
er al. Die is aangebracht toen de straat toch open lag 
voor andere werkzaamheden.
“We hebben er veel aan gedaan als buurtvereniging. 
Soebatten, aan de bel trekken…”, zegt Giebel. “De 
vlag gaat uit in april.” Hameeteman: “We gaan pas 
feestvieren als het werk is uitgevoerd. Dan drinken we 
er een borrel op.”
Voor de nabije toekomst heeft de buurtvereniging 
plannen genoeg. De nadruk ligt op het afronden 
van de facelift van de haven en het realiseren van 
de skatebaan. Het behouden van de basisschool 
voor Havenhoofd is voorts een punt dat constant 
aandacht vraagt. De school is immers heel belangrijk 
voor deze kleine kern. “En we zorgen ervoor dat 
Goedereede Havenhoofd gezellig blijft”, zegt Inge 
Giebel. Haar medebestuursleden knikken: ze zijn het 
er helemaal mee eens. Was dat niet ooit de reden om 
de buurtvereniging op te richten…?
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Je woont hier 
voor je rust

In een serie artikelen portretteert 
Eilanden-Nieuws de dorpsraden 
op Goeree-Overflakkee. Wat voeren 
ze uit, wat is er bereikt en welke 
plannen zijn er voor de komende 
jaren? En: hoe zijn de contacten 
met de bewoners van het dorp en 
met de gemeente? Deze week deel 
13 en slot: Buurtvereniging ’t Hôôd 
(Goedereede Havenhoofd).

Tien graden volgende week  
Het was vrij kil de afgelopen dagen met een 
aflandige wind uit het zuidoosten. De nachten 
verliepen tamelijk koud met in de nacht naar 
vrijdag nog wat (laatste) lichte vorst. Overdag 
was het niet bepaald zacht te noemen met 
temperatuurbewegingen tussen de 2 en 5 graden. 
Doordringend was de kilte niet door de slechts 
zwakke tot matige zuidoostenwind. Op vrijdag 
maakt een toegenomen zuidenwind het wel even 
gevoelskoud. Door de zeer korte daglengte in 
combinatie met hardnekkige lage wolkenvelden oogt 
het ondanks de kerstverlichting somber buitenshuis. 
Dat zal zo blijven de komende week. 

Vanaf vrijdag schakelen we over op een vrij langdurige fase met 
aanmerkelijk zachter weer waarbij de regenkansen stijgen. Op vrijdag 
en vooral rond zondag kan er wat regen vallen op de Eilanden. Het 
gaat dan nog niet om grote hoeveelheden water in vrij korte tijd.. 
Met een toenemende wind uit het zuidwesten wordt steeds mildere 
lucht meegenomen. Begin komende week komen de maxima zelfs 
uit in het traject 10-12 graden (landelijk).Traditioneel verloopt de 
decembermaand zacht en wisselvallig in Nederland. Een winterse 
variant was altijd al zeldzaam, maar is nog veel zeldzamer geworden 
de laatste decennia.

Een vorstige december hadden we in 1995 en menigeen herinnert 
zich de sneeuwrijke twaalfde maanden nog wel uit 2009 en 2010 toen 
er zelfs een witte Kerst werd beleefd. Het Amerikaanse weermodel 
kwam begin deze week met verrassende ontwikkelingen voor de 
middellange termijn. Voor het tijdvak 22-25 december werd een flinke 
kou-uitval vanuit het noordoosten van Europa berekend. Inmiddels 
is het trendsettende weermodel veel gereserveerder (nu luchtaanvoer 
vanuit Marokko..), maar het zou best eens kunnen zijn dat er toch een 
koudere trend wordt ingezet tijdens die laatste fase van de maand. 
Concrete uitspraken over het kerstweer zijn nu dus nog niet te doen. 
Ooit vertelde een weerinstituut (op 10 december al) dat het de rest 
van het jaar boterzacht zou blijven. Vlak na Kerst stond men echter 
massaal op de schaats.



 Het is soms een worsteling. Niet zelden 
is het een zoektocht naar de oriëntatie 
die God ons wijst. Niettemin geeft 
God in Zijn Woord verrassende veel 
richtinggevende antwoorden op deze 
vraag. 

Ook waar het gaat om de zorg voor onze 
naaste. Zowel rond het levensbegin, het 
levenseinde als de levenswandel tussen 
de randen van het leven. In deze 52 
overdenkingen gaat de auteur in op de 
drie kernelementen van de christelijke 
levenswandel: geestelijke eigenschappen, 
karakter, en denken en handelen. De 
artikelen zijn gegroepeerd rond de 
zaligsprekingen, de zeven deugden, de 
Tien Geboden, en de zeven werken van 
barmhartigheid. Daarnaast behandelt 
de auteur nog een aantal specifieke 
thema’s, zoals ouderdom, mantelzorg, 
eenzaamheid, sterven en zorg voor dieren.

Arthur Alderliesten (1979) is manager 
vriendennetwerk bij Lelie zorggroep. 
Hiervoor was hij directeur van de 
Vereniging ter Bescherming van het 
Ongeboren Kind (VBOK). Hij studeerde 
bedrijfskunde, communicatie en 
theologie. Hij draagt dit boekje op in 
herinnering aan hun mooie, lieve zoontje 
Oliver, overleden op 13 november 2019.

Achterin staat een lijst met bronnen van 
zijn inspiratie. Een bijzonder praktisch, 
maar bovenal Schriftuurlijke uiteenzetting 
van het zijn als Christus: O, Zoon, maakt 
ons Uw Beeld gelijk.

Uit de inleiding:
En dan roept Luther ons op om te zijn als 
Christussen voor elkaar. Dat zijn diepe 
woorden die me elke keer weer raken: zijn 
als Christus.
Uit het geloof vloeien de liefde en vreugde 

Voor vele van u is de morgen en de middag 
in uw leven al voorbij. Het is bij de avond 
en de dag is gedaald. Maar de nacht is 
nog niet gevallen. Het is nog genadetijd. 
De Zoon des mensen zoekt en zaligt nog 
verloren adamskinderen. Nacht staat in 
de Bijbel vaak in verband met het kwade, 
met tegenspoed en kruist. Onze zonden 
zijn er de oorzaak van. Wij hebben de 
duisternis liever gehad dan het licht. Maar 
God trekt om Jezus’ wil zondaren uit de 
duisternis tot Zijn wonderbaar licht. Ook 
in het leven van Gods kinderen wandelen 
zij zo vaak nog in het donker. Toch wil 
de Heere vaak juist dán onderwijzen en 
opwekken. Zodat het waar wordt: ‘k Zal 
Zijn lof, zelfs in de nacht, zingen, daar 
ik Hem verwacht.’ Straks, aan het einde 
van de tijd, zal er geen nacht meer zijn. 
Nog wil de Heere de nacht verdrijven in 
oude (en ook jonge) harten. Zodat het ten 

tijde des avonds licht mag zijn. Dat is de 
boodschap die doorklinkt in deze dertig 
korte overdenkingen in dit boek, dat met 
name voor ouderen geschreven is. 
Nu mag nog de prediking van het Licht der 
wereld, Jezus Christus, nog uitgaan. Hij 
heeft zo ernstig en ontdekkend gezegd: ‘En 
dit is het oordeel, dat het Licht in de wereld 
gekomen is, en de mensen hebben de 
duisternis liever gehad dan het licht; want 
hun werken waren boos (Joh. 3 : 19).

Ds. M. Karens is emeritus predikant in de 
Gereformeerde Gemeenten. Hij diende 
de gemeente van Werkendam van 1994 
tot 2018. Zonder volledig te zijn volgen 
hier een aantal onderwerpen, die in de 
meditaties besproken worden: Nachtelijk 
bezoek, worsteling bij nacht, nachtelijk 
stil, Jeruzalem bij nacht, nog steeds nacht, 
vlucht in de nacht, lege netten in de nacht, 

Zijn als Christus

En aldaar zal  
geen nacht zijn

Beter dan op de cover van dit boekje kan ik het niet verwoorden 
in de regels die mij zijn toegemeten. ‘Hoe gaan we als christen 
met onze naaste om? Doordeweeks, in ons werk en op andere 
plaatsen.

Vorig jaar verscheen bij uitgeverij Den Hertog een bundel 
meditaties, bijzonder voor onze ouderen, over teksten uit de Bijbel 
met ‘dagen’: ‘Mijn dagen zijn bij U geteld’. In deze bundel staat 30 
meditaties over ‘nachten’. Eigenlijk horen ze bij elkaar. 
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Ds. J. Willemsen, Dirksland

De Heere Komt!
1 Thessalonicensen 5:2

In de adventstijd denken we na over de komst van 
de Heere Jezus hier op aarde en over alles wat er 
lang voor Zijn geboorte over Zijn komst is gesproken 
door de profeten. Maar het gaat in de adventstijd 
niet alleen over de komst van Jezus in Bethlehem, 
het gaat ook over Zijn wederkomst. Wij gedenken vol 
dankbaarheid de geboorte van Jezus Christus in alle 
nederigheid in Bethlehem, maar wij verwachten naar 
Gods beloften Zijn wederkomst.

Wanneer de wederkomst zal zijn, weten we niet, maar we weten wel 
met de zekerheid van het geloof dat de Heere zal komen. De geboorte 
van de Heere Jezus in Bethlehem ging aan velen voorbij, werd door 
de grote wereld niet opgemerkt, maar als de Heere wederkomt zal 
dat aan niemand voorbij gaan, een ieder zal Hem zien. Voor allen die 
Christus niet in het geloof verwachten zal het een dag zijn, waarop een 
haastig verderf hen zal overvallen. Voor degenen, die niet rekenen met 
de wederkomst van de Heere, zal de komst van Christus onverwacht, 
ontstellend en onontkoombaar zijn. Daarom is de prediking van de 
advent, van de komst van de Heere, ook een dringende oproep tot 
bekering. Alleen in het geloof kunnen we de dag van de Heere zonder 
vrees verwachten. In het geloof mogen we met blijdschap uitzien naar 
de dag des Heeren, maar zonder geloof zal het voor ons een dag zijn van 
verschrikkingen en oordelen.
Paulus roept juist de gelovigen op om waakzaam te zijn en niet te slapen. 
Zij weten dat de dag des Heeren zal komen en zij moeten dan ook 
waakzaam zijn, zodat die dag hen niet zal overvallen als een dief in de 
nacht. En als het naar ons besef wel eens lang duurt voordat de Heere 
komt, dan mag dat niet betekenen dat we verslappen en geen rekening 
meer houden met de komst van de Heere, want de beloften van God zijn 
vast en zeker. De Heere zal komen. Hij, Die geboren werd in Bethlehem, 
Hij zal ook wederkomen op de wolken des hemels. Hij komt en Hij 
brengt het Koninkrijk van God voor allen die Hem toebehoren.

De Heere komt, weest daarom waakzaam. Waakzaam in uw 
levenshouding, waakzaam in het geloof en waakzaam over de naaste. 
Ons leven mag niet bepaald worden door deze wereld, maar ons leven 
moet bepaald worden door de komst van Christus, zodat we er rekening 
mee houden dat we voor Hem verantwoording hebben af te leggen van 
alles wat we gedaan hebben. Als de Heere ons Zijn genade schenkt, 
worden we ook geroepen om te leven vanuit die genade. Het waakzaam 
zijn in onze levenshouding wil zeggen dat we ons in alles laten leiden 
door het Woord van de Heere, en steeds vragen naar de wil van de 
Heere. Maar om waakzaam te zijn in onze levenshouding is het ook 
nodig om waakzaam te zijn in het geloof en te blijven vertrouwen op de 
Heere alleen. In eigen kracht kunnen we niet strijden tegen de zonde, 
kunnen we niet leven in de navolging van Jezus Christus. We kunnen 
alleen op de goede wegen gaan als we ons laten leiden door de Heilige 
Geest en strijden met de wapens die de Heere ons geeft. En dan worden 
in de Bijbel alleen verdedigingswapens genoemd. Wij behoeven de 
machten van zonde en duivel niet te verslaan. Dat heeft Christus voor 
ons gedaan, maar we worden wel geroepen om ons te verdedigen tegen 
hun aanvallen. Ons te verdedigen door al ons vertrouwen te vestigen op 
de Heere en alles van Hem te verwachten. We richten onze hoop niet op 
deze wereld, maar op de Heere Die komt.

Maar we wachten niet alleen op de komst van de Heere, we wachten 
daarop samen met al de gelovigen. De gemeente verwacht de komst 
van haar Heere. Niet de enkele gelovige zegt: kom Heere Jezus, maar de 
Bruid zegt dit, de gemeente van God. Daarom zijn we ook geroepen om 
waakzaam te zijn over elkaar, terwijl we de komst van de Heere Jezus 
verwachten.
De gelovigen worden steeds weer geroepen om de dwalenden in liefde 
te vermanen en om de zwakken te steunen. Alle gemeenteleden zijn 
verantwoordelijk voor elkaar, opdat we samen staande zullen blijven in 
het geloof en met elkaar de komst van Jezus Christus mogen verwachten. 
Door de verwachting van de komende Heere zijn we met elkaar 
verbonden en door de komst van de Heere wordt ook heel het leven van 
de gemeente bepaald.

Deze overdenking stond eerder in Eilanden-Nieuws van 13 december 
2002.



‘Zijn als Christus’ 
52 keer goed 
doen, door Arthur 
Alderliesten, 
een uitgave van 
de Banier, onder 
ISBN nr. 9. 
789.087.183.400; 
Prijs € 9,95

‘En aldaar zal 
geen nacht zijn’ 
meditaties voor 
ouderen, door ds. 
M. Karens, een 
uitgave van Den 
Hertog, onder 
ISBN nr. 9. 789. 
033. 130. 755; 
Prijs € 14,90.
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Politieke 
onrust
Het is de afgelopen dagen erg onrustig in 
politiek Nederland. We lezen in de media over 
de problemen bij FVD en ook horen we over 
toeslagen waar veel problemen zijn. Ook zijn er 
over enkele maanden weer verkiezingen en het 
lijkt er niet op dat daardoor veel verandering zal 
komen. 

Ds. W. Visscher

Ooit werd ons land bestuurd door drie middenpartijen (CDA, 
PvdA en VVD). Die tijd is echter geheel voorbij. Er zijn 
tegenwoordig regeringscoalities van vier partijen nodig. En het 
vergt heel veel om daar een goed beleid mee te maken. Het is de 
grote verdienste van onze huidige premier dat hem dat kennelijk 
lukt. Reeds meer dan tien jaar is hij premier en, los maar even 
van de politieke voorkeuren, kunnen we wel zeggen dat hij 
dat best goed doet. Persoonlijk vind ik het een goede premier, 
hoewel ik zijn liberale visie natuurlijk niet deel.

Maar terug naar de onrust in politiek Nederland. Overigens is 
dit een fenomeen wat wereldwijd in opmars is. We horen over 
populisme, nieuwe partijen die als paddenstoelen uit de grond 
schieten, radicalisering, en tal van andere zaken. De vraag 
is: hoe we hier tegenaan kijken. Bestuurlijk is het best kritiek 
als het krachtenveld meer en meer versnipperd raakt. Ook 
is het vrij lastig dat de kiezer minder honkvast is geworden. 
Het kan zomaar gebeuren dat een partij, zonder eigenlijk een 
degelijke program en goede verworteling in de samenleving 
een machtsfactor wordt. De opkomst en de huidige neergang 
van FVD geven veel te denken. Ook trouwens de persoon 
van Baudet. Het zou best kunnen dat hij in staat is om bij de 
komende verkiezingen weer een klinkende overwinning neer te 
zetten. Het is iemand die denk ik niet moet worden onderschat. 
Zijn intellectuele en persoonlijke kwaliteiten zijn groot en met 
een beetje stuurmanskunst zou hij best in staat zijn weer een 
forse aanhang te krijgen. Het is een beetje speculeren maar ooit 
heeft Pim Fortuyn ook hetzelfde kunststukje uitgehaald. Na zijn 
vertrek bij leefbaar Nederland wist hij in enkele maanden een 
hele nieuwe beweging uit de grond te stampen. Die beweging 
ging na zijn gewelddadige dood overigens ook weer met veel 
tumult ten onder.

Toch maakt een en ander wel iets duidelijk. Velen hebben er 
ook reeds op gewezen. We missen in Nederland een goede 
en eerbiedwaardige conservatieve partij. Ooit heeft de heer 
Wiegel van de VVD deze mensen wel daarnaar toe gehaald, 
maar vandaag de dag vaart die partij een andere koers. Rond 
de grote thema’s varen alle grote partijen een liberale en op de 
wereldgemeenschap gerichte koers. Het gaat voor veel partijen 
om klimaat, immigratie en internationale samenwerking. De 
belangen van de Nederlanders staan voor veel partijen meer op 
de achtergrond. Het is de vraag of de kiezers hier blij mee zijn. 
Eerlijk gezegd vraag ik me af of het nuttig is om heel veel geld 
over te maken naar Zuid-Europa. Misschien denken de kiezers 
er ook wel anders over maar het is lastig om dit politiek te 
vertalen. Het blijft dus maar een beetje aanmodderen in politiek 
Nederland. Trouwens dat was ook de definitie van beleid volgens 
Churchill, de bekende oorlogsleider in Engeland in de Tweede 
Wereldoorlog.

Maar laten we ook niet vergeten wat een duidelijk beginsel 
in de politiek betekent. Uiteraard als we uit zijn op korte 
termijneffecten dan is beginselpolitiek niet direct populair. Maar 
een voortdurend getuigenis is, naar een woord van Groen van 
Prinsterer een krachtige praktijk. Bovendien kunnen we rond de 
affaires met de toeslagen zien wat goed werk van Kamerleden 
wel vermag. Ik stem daarom maar weer gewoon op de partij 
waar ik altijd op heb gestemd. Een principiële stem, dat is waar. 
Maar een samenleving is er echt bij gebaat als keer op keer 
gehoord en gezegd wordt: “Er staat geschreven en er is geschied”. 
Van dergelijke taal wordt ons land niet slechter. Van allerlei 
ander gerommel wel.

in de Heere voor, schrijft Luther, 
‘en uit de liefde een blijmoedige, 
bereidwillige en vrije geest, om 
aan de naaste spontaan van dienst 
te zijn.

een verschil van dag en nacht, 
nooit meer nacht.

Een duidelijke bundel, de bij 
onze ouderen, maar ook bij 
jongeren ingang zal vinden. De 
onderwerpen zijn uit de praktijk 
van het leven genomen, gegrond 
op Gods Woord. Neem en lees!
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Dirksland
In de negende aflevering van 'Flakkee in vogelvlucht' 
staat Dirksland centraal. Eén van de grotere dorpen 
van het eiland. Dirksland, neemt een belangrijke 
plaats in op het eiland, omdat hier het ziekenhuis 
Van Weel Bethesda is gevestigd. Daarnaast heeft 
Dirksland ook een redelijk groot bedrijventerrein, 
dichtbij de Watertoren. 
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5
Uitgeverij Boekscout

Els van Wageningen

Het hart kent  
zijn eigen bitterheid
Na een aantal zondagmiddagen op de thee te zijn geweest en ook een 
enkele keer door de week, vroeg Teun officieel bij huisarts en mevrouw 
Werner om de hand van Cato. De verloving was een feit. Nu braken er 
drukke tijden aan voor Cato en haar zussen. De uitzet moest afgemaakt 
worden en wat het belangrijkste was: de trouwjapon. Adriaantje en 
haar dochters moesten natuurlijk ook in het nieuw, dus werden er vele 
bezoekjes afgelegd aan de naaisters in het dorp. Het gesprek van de 
dag was: wie mag de trouwjapon van Cato maken? Het dorp telde twee 
naaisters maar wie van hen kreeg deze eervolle opdracht? Cato koos 
voor de volgende oplossing. ‘Ik neem geen naaister uit Dirksland en ook 
niet uit Sommelsdijk, dat geeft alleen maar scheve ogen. Ik kies voor 
een naaister uit Middelharnis. Tante Leentje zal mij daarbij helpen; zij 
heeft nogal wat vrouwelijke kennissen in het dorp, dus zij kan mij het 
beste adviseren.’ Adriaantje vond dit een heel verstandig besluit. Om de 
beide naaisters te vriend te houden, en zeker geen concurrentiestrijd 
aan te wakkeren, had zij ook voor deze oplossing gekozen. Het ene 
jaar mocht de ene naaister haar jurken maken, het jaar daarop was de 
andere naaister aan de beurt. Na het huwelijk van Geertje bleven er 
nog vier dochters over en hun naaiwerk werd ook ‘eerlijk’ onder de 
naaisters verdeeld. Met de bestelling bij de bakker ging het net zo. Dat 
leverde wel eens moeilijke gezichten thuis op want het brood van de ene 
bakker was lekkerder dan dat van de andere. Adriaantje troostte zich 
met de gedachte dat een jaar immers zo voorbij was, maar iedereen was 
opgelucht als de ‘lekkere broodbakker’ weer aan de beurt was. 

De trouwdatum werd vastgesteld op 7 augustus 1879. Alle plechtigheden 
zouden plaatsvinden in Dirksland, zowel de huwelijksvoltrekking in 
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In ‘Die ene kaars’, de titel is ontleend 
aan het openingsverhaal voor kinderen 
van de hand van Marjanne Hendriksen, 
werden elf nieuwe verhalen opgenomen. 
Twee daarvan zijn bestemd voor kinderen 
vanaf 6 jaar en de rest is geschikt voor 
volwassenen. Aan de bundel werkten 
onder meer Janny den Besten, Maarten 
Brand en Nelleke Wander mee. De 
paperback is eenvoudig vormgegeven en 
telt, behalve op de voorkant, verder geen 
illustraties. Mede daarom zal de prijs 
schappelijk zijn.

Voor de liefhebbers van deze met 
regelmaat opeenvolgende kerst- en 
adventverhalenbundels een mooie 
gelegenheid om de collectie aan te vullen. 
Of als cadeautje weg te geven.

Die ene kaars – en andere  
verhalen voor advent en kerst
Van verhalen voor advent en kerst heb je er nooit genoeg. Bij 
uitgeverij De Banier verscheen een bundel nieuwe verhalen voor 
deze bijzondere periode in het kerkelijk jaar. De boodschap van de 
verhalen in de bundel wil er een zijn van hoop, gefundeerd op de 
komst van het Licht.

Die ene kaars
En andere verhalen voor advent 

en kerst
Janny den Besten, Maarten 

Brand e.a.
2020, uitgeverij De Banier

144 blz., € 9,95

het gemeentehuis als de kerkelijke inzegening. De bruiloft 
werd gehouden op ‘Bouwlust’, de boerderij van de ouders 
van Teun. Adriaantje greep dankbaar dit voorstel met beide 
handen aan, het huwelijk van Geertje en Florus, nog geen 
twee jaar daarvoor, had haar menig hoofdbrekens gekost. 
Er bevond zich wel een grote tuin achter het doktershuis, 
maar bij slecht weer ontstond er een probleem om de gasten 
een goede ontvangst te bieden. Op de boerderij was ruimte 
genoeg, zowel binnen als buiten. De boerin van ‘Bouwlust’ 
was een sterke, flinke vrouw die van wanten wist en voor 
dit gebeuren haar hand niet omdraaide. In het doktershuis 
werden een aantal gasten ondergebracht zoals familieleden 
van vaderskant, maar natuurlijk ook Geertje en Florus 
en ook Wilhelmina en Jo vonden er een warm welkom. 
Vooral Davina vond dit laatste heerlijk, want hoewel het 
ergste verdriet weliswaar was weggeëbd, had ze het er bij 
tijd en wijle nog moeilijk mee. Straks als Cato mevrouw 
Breesnee zou zijn, dan werd het anders. Twee dagen voor de 
huwelijksvoltrekking gingen Caroline en Davina samen met 
hun moeder naar de boerderij in Nieuwe Tonge om te helpen 
met het maken van de versieringen. Geholpen door een paar 
meiden en later door een tweetal knechten, om alles op te 
hangen, werd het achtererf omgetoverd tot een waar groen 
paradijs. Een ereboog van groen en bloemen en versierd met 
linten werd bij de ingang neergezet. Uit de keuken stegen 
heerlijke geuren op en ook het bakhuis maakte overuren. 
Caroline watertandde bij het idee dat overmorgen al dat 
lekkers op de tafels stond uitgestald en dat ze daar dan 
van mocht eten. Haar zussen maakten wel eens spottende 
opmerkingen in haar richting omdat zij zo van lekker eten 
hield. Daar was toch niets verkeerds aan? 

Caroline besloot eens een kijkje te nemen in de keuken. Daar 
trof ze de boerin aan die achter het fornuis in een grote pan 

stond te roeren. Op het aanrecht stond een schaal met eieren, 
een fles brandewijn en iets wat op suiker leek. Apart stond 
nog een kom met room. Dit had Caroline nog nooit gezien 
en nieuwsgierig kwam zij dichterbij. ‘Mag ik vragen wat u 
daar aan het maken bent?’ vroeg ze ietwat bedremmeld. 
De boerin draaide zich om en keek haar lachend aan, zij 
mocht deze dochter van dokter Werner wel. Zij vond dat 
zijn andere dochters veel te mager waren, dit in tegenstelling 
tot Caroline. Als ze dan naar haar eigen meisjes keek, die 
hadden tenminste vet om hun ribben. Wat zou ze graag de 
zussen een paar weken op de boerderij hebben, moeder 
Breesnee zou daar wel raad mee weten.
‘Natuurlijk Caroline, maar ik werk wel door, anders mislukt 
de advocaat.’
‘Advocaat?’ vroeg Caroline die daar nog nooit van had 
gehoord en meteen aan mannen in zwarte toga’s bij de 
rechtbank moest denken.
‘Jazeker, een oud familierecept, van moeder op dochter en 
het smaakt heerlijk. Echt iets voor vrouwen.’
‘Is het een soort pap?’
De boerin schoot in de lach.
‘Zo zou je het kunnen noemen maar dan wel lekkere pap. Als 
je er te veel van eet word je nog een beetje aangeschoten ook, 
er gaat behoorlijk wat brandewijn in. Heb je dit nog nooit 
geproefd?’
Caroline schudde verlegen haar hoofd en de boerin kreeg 
spontaan medelijden met haar. ‘Arm kind en het is zo lekker, 
als het straks klaar is, krijg jij het eerste kommetje van mij, 
afgesproken? Dan moet je eerlijk zeggen hoe je het vindt, wie 
weet lust je het wel niet, maar eerlijk gezegd kan ik mij dat 
bijna niet voorstellen.’

Caroline genoot van het schaaltje advocaat. De boerin had er 
als extra een toef slagroom bovenop gedaan. 

De missie van Wycliffe is dat iedereen over de hele 
wereld toegang krijgt tot de Bijbel in zijn eigen taal. 
Deze missie is ontleend aan de opdracht uit Mattheus 
28:19, om alle volken tot Zijn leerlingen te maken, 
zo vertelt Wycliffe Nederland op haar informatieve 
website.

Hoe de Bijbel mensenharten raakt en verandert 
kun je lezen in het magazine met de afwisselende 
korte verhalen. Al bladerend maak je een reis langs 
de korte maar krachtige getuigenissen van mannen 
en vrouwen over de hele wereld die in aanraking 
kwamen met Gods woord. Je leest hoe hun harten 
en levens veranderden. Naast de vreugde die dit 
teweegbrengt, wordt je ook gewaar dat het niet altijd 
makkelijk is om Jezus te volgen. Soms moesten 
mensen hun familie verlaten of afscheid nemen 
van de oude en vertrouwde rituelen waarmee ze 
opgroeiden.

Aan de lay-out van het bookazine werd veel aandacht 

Wycliffe brengt  
jubileum bookazine  
Vol bewondering uit

In 1970 werd Wycliffe bijbelvertalers 
Nederland opgericht. Het vijftigjarige 
jubileum resulteerde in een bookazine 
met 50 verhalen uit de hele wereld over 
hoe het woord van God mensen raakt. 

besteed. Elke getuigenis wordt 
opgesierd door een bijpassende 
poster. Daarnaast is er ruimte 
voor persoonlijke notities en 
biedt ieder verhaal een eigen 
verwerkingsvorm. Een mooi 
(kerst)cadeau.
Het werk van Wycliffe gaat in de 
komende jaren onverminderd 
voort, want er zijn nog steeds 
veel taalgroepen die de Bijbel 
niet in hun eigen taal kunnen 
lezen. Steun in de vorm van gebed 
of een donatie blijft dan ook 
onverminderd welkom.

Vol bewondering
Gods woord dat mensen raakt
Wycliffe Bijbelvertalers Nederland
119 blz,, € 9,95
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Hallo jongens en meisjes,
Geslachtsregister (deel 2)

Als je Mattheüs 1 goed leest, valt je iets op. Tussen al de namen van mannen staan opeens vier namen van 
vrouwen. Waarom doet Mattheüs dit? Dan moeten het toch wel bijzondere vrouwen zijn. Dat klopt ook. 
De eerste die genoemd wordt, is Thamar. Je kunt over haar lezen in Genesis 38. Thamar is de schoondochter van 
Juda, maar hij heeft haar weggestuurd naar het huis van haar vader. Ze probeert via een list (als een prostituee) 
toch een zoon bij Juda te krijgen. Die zoon wordt ook genoemd in deze rij namen. Kijk maar in vers 3.

De volgende die genoemd wordt, is Rachab. Jullie kennen haar wel uit het verhaal 
van de verwoesting van Jericho (Jozua 2 en 6). Rachab was een hoer lezen we; 
een vrouw die met andere mannen naar bed ging. Ze had dus niet bepaald een goed 
en mooi leven. Rachab was een zondige vrouw. Toch noemt Mattheüs haar ook: ze 
wordt de vrouw van Salmon. Hij is de vader van Boaz.

De derde vrouw is Ruth, die je kent uit de verhalen 
van het Bijbelboek Ruth. Zij was geen Israëliet, 
ze was een heiden uit Moab. Een vrouw die God niet kende. Maar zij leerde 
door Naomi de God van Israël kennen en dienen. Zij trouwde met Boaz, de 
overgrootvader van koning David.

Tenslotte lees je de naam van Bathseba. De verhalen over haar lees je in 2 Samuël 
11 en 12. David is koning in Jeruzalem. Hij ziet Bathseba en wil haar als vrouw 
hebben, terwijl zij getrouwd is met Uria, zijn knecht. David zet alles op alles om 

zijn zin te krijgen. Het betekent zelfs de dood van Uria, als David merkt dat Bathseba een kind van hem zal krijgen. 
De zonde stapelt zich op. Tot God ingrijpt. God praat de zonde nooit goed. Het wonderlijke is dat de zoon van David 
en Bathseba die zij krijgen nadat de eerste zoon gestorven is, de latere koning Salomo is.

Wat betekent dit?
God wil laten zien dat Hij genadig is. Hij wil de zonden vergeven. Hij wil heidenen tot Zich trekken. Het Evangelie is 
niet alleen voor de Joden, maar ook voor de heidenen. Niet voor goede, beste, brave mensen, maar voor zondaren. 
Wat een genade van God!

De Heere Jezus zegt het Zelf:

Kijk voor de puzzelregels, puntentelling, antwoorden en meer op www.eilandennieuws.nl/jeugdhoekje

December 6

Door alle moderne 
middelen is er veel meer 
bekend over landen in de 
wereld. Je kunt over alle 
landen van de wereld 
veel informatie vinden. 
Mensen gaan vaak op 
vakantie naar verre 
landen.  

My Country

Elk land heeft zijn eigen grenzen en daardoor ook zijn eigen 
vorm. Elk land heeft ook zijn eigen vlag. Probeer aan de 
hand van de vorm en de vlag het land te ontdekken dat je op 
het plaatje ziet. De eerste letter van de naam van het land is 
gegeven. Het aantal puntjes geeft het aantal letters aan.
Het kan een land in Europa zijn, maar ook buiten Europa in 
andere werelddelen. 

LET OP: de letter ‘ij’ wordt steeds als één letter gerekend.

Je moet drie antwoorden opschrijven.
 Welk land wordt er bedoeld? 
 Wat is de hoofdstad van dit land?
 Wat weet je voor bijzondere dingen van dit land?

30

Teruggetikt:

December 4

Adventspuzzel

Elbert Baan (Sommelsdijk) maakte voor ons een puzzel 
uit een adventshoofdstuk. Zoek de antwoorden op en lees het 
woord van boven naar beneden.

1. Want ziet, die dag komt, …...... als een oven.
2. Dan zullen alle hoogmoedigen, en al wie …...... doet,
  een stoppel zijn,
3. Ulieden daarentegen, die Mijn Naam …......, zal de Zon der 
 gerechtigheid opgaan.
4. En er zal genezing zijn onder Zijn …......; en gij zult uitgaan, 
 en toenemen, als mestkalveren.
5. En gij zult de goddelozen …......
6. Want zij zullen as worden onder de zolen uwer …......, te 
 dien dage, dien Ik maken zal.
7. Zegt de HEERE der ….........
8. Gedenkt der ... van Mozes, Mijn knecht, die Ik hem bevolen 
 heb op Horeb aan gans Israël, der inzettingen en rechten.
9. Ziet, Ik zende ulieden den profeet ………,
10. Eer dat die grote en die vreselijke dag des HEEREN …..…. 
 zal.
11. En hij zal het hart der vaderen tot de kinderen ….......
12. en het hart der kinderen tot hun …......, opdat Ik niet kome, 
 en de aarde met den ban sla.

Tot de volgende keer

December 5

Blokkenpuzzel
Je ziet telkens twee blokjes staan, 
met kleine blokjes in verschillende 
kleuren.
Van de blokjes kun je een blok 
maken van 9 blokjes. Maar… er 
is maar één blok goed. Welke vier goede antwoorden kun je 
geven?

Slot

Bon:
Femke 
Koppelaar, 
Henriëtte en 
Jabin Nieuwland 
(Sommelsdijk) en 
Hans van Schaik 
(Stellendam) 
hebben deze week een 
boekenbon verdiend. 
Veel plezier ermee!

(Maleachi 4)

Jarigen:
Op maandag 14 december 
viert Wouter Korpershoek 
(Middelharnis) zijn 
verjaardag. Willemieke 
de Winter (Ouddorp) is 
op woensdag 16 december 
jarig. Allebei van harte 
gefeliciteerd namens ons 
allemaal.

Jasmijn van der Slik (Middelharnis)
‘Ik ben weer laat met inzenden. In 
ons gezin was er corona. Daardoor 
duurde het iets langer. Mijn broer 
en ik zijn niet ziek geweest, maar 
moesten wel twee weken thuis 
onderwijs volgen. Ik vond het niet 
leuk om thuis te blijven, mistte mijn 
schoolvriendinnetjes. Nu is iedereen 
gelukkig weer helemaal beter en ook 
weer aan het werk en wij gaan weer 
op school.’ Dit lees ik bij je antwoorden. Het is een nare ziekte 
hoor je van iedereen die het gehad heeft. Fijn, dat iedereen 
nu weer beter is. Ik kan me voorstellen dat jullie het niet fijn 
vonden om thuis te moeten blijven. Je mist zoveel contacten. 
Lukte het goed om alle lessen thuis te volgen?

Naomi Tanis (Middelharnis)
In jouw mail staat: ‘De maand november is mijn favoriete 
maand, want dan ben ik jarig. Bedankt voor uw kaart. Op mijn 
verjaardag zijn mijn opa en oma geweest en mijn neef en nichtje 
mochten pizza blijven eten. Maar toen hadden mijn papa en 
mama nog een verrassing voor het weekend. We zijn met een 
knal groene (mijn lievelingskleur) eend en allemaal taartjes 
in de kofferbak, bij de familie en vrienden langs geweest. Er 
zijn ook nog twee nichtjes mee gereden. Dat was echt een super 
leuke verrassing en ik heb heel veel cadeautjes gekregen. Ik 

ben ook met type-
les bezig en kan 
dus straks heel 
makkelijk de 
mailtjes naar u 
typen. Ik hoop dat 
ik het snel haal. 
Ik heb ook nog 
een winterpuzzel 
gemaakt. Ik hoop 
dat u nog een 
plekje heeft in de 
krant.’ Wat een 
verrassing was dat 
met je verjaardag. 
Dat leverde ook 
een mooie foto op! 
Ik lees zoveel dat 

mensen op een andere manier hun verjaardag vieren. We worden 
met z’n allen echt creatief om iets leuks te bedenken. Succes met 
het behalen van je typediploma! Wat de puzzel betreft: bedankt 
voor het maken. Ik wil je wel vragen om een puzzel die op een 
bepaalde tijd in de krant moet komen iets eerder op te sturen. 
Meestal liggen de puzzels al een maand van tevoren klaar voor 
tante Nel. Dan heeft zij tijd om alles te corrigeren. We proberen om 
zoveel mogelijk fouten in de puzzels te voorkomen.

Welkom
Leanne Koppelaar (Sommelsdijk)

Ik ben 8 jaar. Ik vind dolfijnen en konijnen leuk. Ik speel graag 
met Playmobil, maar puzzelen maken vind ik ook leuk. Dus ik 
ga mee doen. 
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De eerste die genoemd wordt, is Thamar. Je kunt over haar lezen in Genesis 38. Thamar is de schoondochter van 
Juda, maar hij heeft haar weggestuurd naar het huis van haar vader. Ze probeert via een list (als een prostituee) 
toch een zoon bij Juda te krijgen. Die zoon wordt ook genoemd in deze rij namen. Kijk maar in vers 3.

De volgende die genoemd wordt, is Rachab. Jullie kennen haar wel uit het verhaal 
van de verwoesting van Jericho (Jozua 2 en 6). Rachab was een hoer lezen we; 
een vrouw die met andere mannen naar bed ging. Ze had dus niet bepaald een goed 
en mooi leven. Rachab was een zondige vrouw. Toch noemt Mattheüs haar ook: ze 
wordt de vrouw van Salmon. Hij is de vader van Boaz.

De derde vrouw is Ruth, die je kent uit de verhalen 
van het Bijbelboek Ruth. Zij was geen Israëliet, 
ze was een heiden uit Moab. Een vrouw die God niet kende. Maar zij leerde 
door Naomi de God van Israël kennen en dienen. Zij trouwde met Boaz, de 
overgrootvader van koning David.

Tenslotte lees je de naam van Bathseba. De verhalen over haar lees je in 2 Samuël 
11 en 12. David is koning in Jeruzalem. Hij ziet Bathseba en wil haar als vrouw 
hebben, terwijl zij getrouwd is met Uria, zijn knecht. David zet alles op alles om 

zijn zin te krijgen. Het betekent zelfs de dood van Uria, als David merkt dat Bathseba een kind van hem zal krijgen. 
De zonde stapelt zich op. Tot God ingrijpt. God praat de zonde nooit goed. Het wonderlijke is dat de zoon van David 
en Bathseba die zij krijgen nadat de eerste zoon gestorven is, de latere koning Salomo is.

Wat betekent dit?
God wil laten zien dat Hij genadig is. Hij wil de zonden vergeven. Hij wil heidenen tot Zich trekken. Het Evangelie is 
niet alleen voor de Joden, maar ook voor de heidenen. Niet voor goede, beste, brave mensen, maar voor zondaren. 
Wat een genade van God!

De Heere Jezus zegt het Zelf:

Kijk voor de puzzelregels, puntentelling, antwoorden en meer op www.eilandennieuws.nl/jeugdhoekje

December 6

Door alle moderne 
middelen is er veel meer 
bekend over landen in de 
wereld. Je kunt over alle 
landen van de wereld 
veel informatie vinden. 
Mensen gaan vaak op 
vakantie naar verre 
landen.  

My Country

Elk land heeft zijn eigen grenzen en daardoor ook zijn eigen 
vorm. Elk land heeft ook zijn eigen vlag. Probeer aan de 
hand van de vorm en de vlag het land te ontdekken dat je op 
het plaatje ziet. De eerste letter van de naam van het land is 
gegeven. Het aantal puntjes geeft het aantal letters aan.
Het kan een land in Europa zijn, maar ook buiten Europa in 
andere werelddelen. 

LET OP: de letter ‘ij’ wordt steeds als één letter gerekend.

Je moet drie antwoorden opschrijven.
 Welk land wordt er bedoeld? 
 Wat is de hoofdstad van dit land?
 Wat weet je voor bijzondere dingen van dit land?

30

Teruggetikt:

December 4

Adventspuzzel

Elbert Baan (Sommelsdijk) maakte voor ons een puzzel 
uit een adventshoofdstuk. Zoek de antwoorden op en lees het 
woord van boven naar beneden.

1. Want ziet, die dag komt, …...... als een oven.
2. Dan zullen alle hoogmoedigen, en al wie …...... doet,
  een stoppel zijn,
3. Ulieden daarentegen, die Mijn Naam …......, zal de Zon der 
 gerechtigheid opgaan.
4. En er zal genezing zijn onder Zijn …......; en gij zult uitgaan, 
 en toenemen, als mestkalveren.
5. En gij zult de goddelozen …......
6. Want zij zullen as worden onder de zolen uwer …......, te 
 dien dage, dien Ik maken zal.
7. Zegt de HEERE der ….........
8. Gedenkt der ... van Mozes, Mijn knecht, die Ik hem bevolen 
 heb op Horeb aan gans Israël, der inzettingen en rechten.
9. Ziet, Ik zende ulieden den profeet ………,
10. Eer dat die grote en die vreselijke dag des HEEREN …..…. 
 zal.
11. En hij zal het hart der vaderen tot de kinderen ….......
12. en het hart der kinderen tot hun …......, opdat Ik niet kome, 
 en de aarde met den ban sla.

Tot de volgende keer

December 5

Blokkenpuzzel
Je ziet telkens twee blokjes staan, 
met kleine blokjes in verschillende 
kleuren.
Van de blokjes kun je een blok 
maken van 9 blokjes. Maar… er 
is maar één blok goed. Welke vier goede antwoorden kun je 
geven?

Slot

Bon:
Femke 
Koppelaar, 
Henriëtte en 
Jabin Nieuwland 
(Sommelsdijk) en 
Hans van Schaik 
(Stellendam) 
hebben deze week een 
boekenbon verdiend. 
Veel plezier ermee!

(Maleachi 4)

Jarigen:
Op maandag 14 december 
viert Wouter Korpershoek 
(Middelharnis) zijn 
verjaardag. Willemieke 
de Winter (Ouddorp) is 
op woensdag 16 december 
jarig. Allebei van harte 
gefeliciteerd namens ons 
allemaal.

Jasmijn van der Slik (Middelharnis)
‘Ik ben weer laat met inzenden. In 
ons gezin was er corona. Daardoor 
duurde het iets langer. Mijn broer 
en ik zijn niet ziek geweest, maar 
moesten wel twee weken thuis 
onderwijs volgen. Ik vond het niet 
leuk om thuis te blijven, mistte mijn 
schoolvriendinnetjes. Nu is iedereen 
gelukkig weer helemaal beter en ook 
weer aan het werk en wij gaan weer 
op school.’ Dit lees ik bij je antwoorden. Het is een nare ziekte 
hoor je van iedereen die het gehad heeft. Fijn, dat iedereen 
nu weer beter is. Ik kan me voorstellen dat jullie het niet fijn 
vonden om thuis te moeten blijven. Je mist zoveel contacten. 
Lukte het goed om alle lessen thuis te volgen?

Naomi Tanis (Middelharnis)
In jouw mail staat: ‘De maand november is mijn favoriete 
maand, want dan ben ik jarig. Bedankt voor uw kaart. Op mijn 
verjaardag zijn mijn opa en oma geweest en mijn neef en nichtje 
mochten pizza blijven eten. Maar toen hadden mijn papa en 
mama nog een verrassing voor het weekend. We zijn met een 
knal groene (mijn lievelingskleur) eend en allemaal taartjes 
in de kofferbak, bij de familie en vrienden langs geweest. Er 
zijn ook nog twee nichtjes mee gereden. Dat was echt een super 
leuke verrassing en ik heb heel veel cadeautjes gekregen. Ik 

ben ook met type-
les bezig en kan 
dus straks heel 
makkelijk de 
mailtjes naar u 
typen. Ik hoop dat 
ik het snel haal. 
Ik heb ook nog 
een winterpuzzel 
gemaakt. Ik hoop 
dat u nog een 
plekje heeft in de 
krant.’ Wat een 
verrassing was dat 
met je verjaardag. 
Dat leverde ook 
een mooie foto op! 
Ik lees zoveel dat 

mensen op een andere manier hun verjaardag vieren. We worden 
met z’n allen echt creatief om iets leuks te bedenken. Succes met 
het behalen van je typediploma! Wat de puzzel betreft: bedankt 
voor het maken. Ik wil je wel vragen om een puzzel die op een 
bepaalde tijd in de krant moet komen iets eerder op te sturen. 
Meestal liggen de puzzels al een maand van tevoren klaar voor 
tante Nel. Dan heeft zij tijd om alles te corrigeren. We proberen om 
zoveel mogelijk fouten in de puzzels te voorkomen.

Welkom
Leanne Koppelaar (Sommelsdijk)

Ik ben 8 jaar. Ik vind dolfijnen en konijnen leuk. Ik speel graag 
met Playmobil, maar puzzelen maken vind ik ook leuk. Dus ik 
ga mee doen. 
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Veiligheid
Het licht
bedoelt voor de zee
scheert over ons eiland
Een gevoel van veiligheid
in de donkere nacht.

Tekst en foto: Anja Tanis 

Mail uw foto met korte toelichting 
naar redactie@eilandennieuws.
nl onder vermelding van ‘foto van 
de week’. Wekelijks selecteren wij 
een foto voor plaatsing!

De oplossing van de puzzel van vorige week vrijdag is: 
Leesplezier. Edith van Loon uit Oude-Tonge wint een 
bon van Bloem- en Groencentrum Ouddorp.

Puzzel mee en win een taart van Bakkerij Koese uit 
Sommelsdijk. Stuur de oplossing voor a.s. dinsdag 15.00 
uur naar puzzel@eilandennieuws.nl. Of per post naar 
Postbus 8, 3240 AA Middelharnis. Vermeld hierbij uw 
naam, woonplaats en telefoonnummer. De winnaar ontvangt 
bericht en wordt volgende week vermeld in de krant.

Codepuzzel

BUZING Puzzels
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NXXT is uitgeroepen tot de beste rijschool van Nederland. Met 130 
rijscholen verspreid over Nederland, is NXXT ook één van de grootste. 
Door heel Nederland worden door NXXT een aantal nieuwe rijscholen 
gepland.

VACATURE: (AANKOMEND) RIJINSTRUCTEUR

WIJ ZOEKEN..
Kandidaten (van alle leeftijden) met minimaal een MBO/MBO+ werk 
en denkniveau. Jij hebt er plezier in om veelal jonge leerlingen op te 
leiden tot een veilige verkeersdeelnemer. Je investeert in jezelf door 
het volgen van een opleiding tot rijinstructeur bij FIRSTT.

Een opleiding in ons opleidingsinstituut FIRSTT tot gediplomeerd 
rijinstructeur. Afhankelijk van het gekozen lespakket neemt dit 4 – 8 
maanden in beslag. Nadat je de opleiding succesvol hebt voltooid 
kun je direct als zelfstandig rijinstructeur van NXXT in jouw regio aan 
de slag. Een eenmalige investering die je direct verzekert van een 
uitstekend inkomen.

WIJ BIEDEN..

Heeft u belangstelling, richt dan uw reactie, voorzien van een korte CV aan:

www.firstt.nl
www.nxxt.nl

info@firstt.nl
085 - 04 00 005


